
1 
 

PROTOKÓŁ nr XXX/2021 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 31 marca 2021 r. w godzinach 1100 – 1730 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

przy ul. Mickiewicza 1 oraz zdalnie za pośrednictwem środków  

porozumiewania się na odległość. 

 
Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bogdan Bezdziecki 

2. Sylwester Cimochowski 

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska  

9. Kamil Klimek 

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski 

13. Kamil Lauryn 

14. Jacek Niedźwiedzki 

15. Adam Ołowniuk  

16. Wojciech Pająk 

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski.  

19. Anna Ruszewska  

20. Jarosław Schabieński   

21. Sławomir Sieczkowski 

22. Andrzej Turowski 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 

jednostek organizacyjnych,   

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec poinformował, że obrady sesji realizowane 

są poza Urzędem Miejskim w sposób zdalny, za pośrednictwem środków porozumiewania się  
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na odległość, ze względu na konieczność zabezpieczenia uczestnikom sesji bezpiecznych warunków 

procedowania w czasie pandemii koronawirusa COVID-19. W sali obrad znajdowały się wyłącznie 

osoby związane z zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, osoby referujące sprawy, udzielające 

wyjaśnień oraz przedstawiciele instytucji, jednostek organizacyjnych, których dotyczą sprawy 

będące przedmiotem obrad. Poinformował również, że sala została przed sesją odkażona. 

Powierzchnia sali pozwala na zachowanie bezpiecznych odległości uczestnikom sesji.  

 
Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 
 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXX sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta, Łukasza Kurzynę – Zastępcę 

Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta Miasta przedstawicieli 

instytucji rządowych i powiatowych, służby mundurowe, dyrektorów, kierowników i prezesów 

miejskich jednostek organizacyjnych, radców prawnych, naczelników i kierowników wydziałów 

Urzędu Miejskiego. Powitał przedstawicieli prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

Powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu 

Rady w obradach wzięło udział 23 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane quorum 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że porządek obrad radni otrzymali wraz z materiałami  

i zawiadomieniem o zwołaniu sesji.  

 

Poinformował również, że Prezydent Miasta Suwałk podjął decyzję o wycofaniu z porządku 

obrad punktów 13, 14, 20 i 21. Pismo stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Więcej wniosków i uwag nie stwierdzono, wobec czego przyjęty został następujący porządek 

obrad: 

 
1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXIX/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 lutego 2021 

roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 15 lutego 2021 roku.  

5. Wnioski i oświadczenia radnych.  

6. Informacja o obecnym stanie epidemicznym w mieście Suwałki. 

7. Informacja dotycząca bieżącej sytuacji i perspektyw Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej (Prezes SSSE). 

8. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałki za 2020 r. 
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9. Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego 

i miasta Suwałki za 2020 rok.        

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum 

Okręgowym w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaproszenia rodziny repatriantów do osiedlenia się 

na terenie Miasta Suwałk. 

12.  Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2020 rok. 

13.  Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 

2020 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 

2021.  

14. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu korzystania  

z obiektów i urządzeń Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach oraz przedszkoli, szkół  

i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu 

korzystania z obiektów i urządzeń Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach oraz przedszkoli, 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

16. Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości 

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień  

w Mieście Suwałki. 

18. Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz seniorów za lata 2016-2020 w Mieście 

Suwałki. 

19. Informacja z konsultacji społecznych projektu Programu Działań na Rzecz Seniorów  

na lata 2021 – 2026 w Mieście Suwałki.  

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Działań na Rzecz Seniorów 

na lata 2021–2026 w Mieście Suwałki. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu szczepień przeciwko 

wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych 

w roku 2021 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

23.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Kompleksowej koncepcji organizacji 

usług transportowych door-to-door na terenie Miasta Suwałki w okresie od 1 czerwca 2021 

do 30 listopada 2023 r. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/154/2019 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki 

zmienionej w części Uchwałą nr XXIII/304/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

30 czerwca 2020 r. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji w sprawie ochrony ulicy 

Wigierskiej w Suwałkach. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji w sprawie nadania imienia 

Radia 5 skwerowi przy ul. Bulwarowej 5 w Suwałkach. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi.  

28.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym i budynkami gospodarczymi 

stanowiącej w całości przedmiot dzierżawy. 
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29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu ochrony środowiska dla 

Miasta Suwałki na lata 2021-2024. 

30.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez 

operatorów i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki. 

32.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego fragment wschodniej pierzei ulicy Teofila Noniewicza  

od nr 2 do nr 6 w Suwałkach.  

33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Ignacego Daszyńskiego w Suwałkach. 

34.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu Osiedla Emilii Plater, położonego przy ulicy  

T. Kościuszki nr 85 w Suwałkach. 

35. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego rejonu Rodzinnych Ogródków Działkowych „MALWA” 

w Suwałkach. 

36. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, Sejneńską  

i terenem kolejowym w Suwałkach. 

37. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza 

Pułaskiego, Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego  

i Fryderyka Chopina w Suwałkach. 

38. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IV/56/2019 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 25 lutego 2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego torami kolejowymi, ulicą 

Przemysłową, rzeką Czarną Hańczą i ulicą Sianożęć w Suwałkach.  

39. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2020 roku.  

40. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powrotnego przejęcia prowadzenia Bursy 

Szkolnej w Suwałkach.  

41. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok. 

42. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.    

43. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

44. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXIX/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 15 lutego 2021 

roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad  

z XXIX sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej.  

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu roboczym 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu  

30 marca 2021 r.  
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W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXIX/2021 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 15 lutego 2021 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że powyższą informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie.      

Sławomir Sieczkowski, nawiązując do podanej informacji o tym, że Prezydent przeanalizował 

projekty planów finansowych spółek komunalnych na 2021 rok, planów rzeczowo-finansowych 

zapytał, czy te plany przewidują przychody, które będą realizowane z założeniem podwyżek cen 

opłat za usługi komunalne, za usługi tych spółek? Jeżeli będą te podwyżki, to w których spółkach 

i o ile będą większe te stawki? Czy znane są wyniki spółek komunalnych za rok 2020? Jeżeli tak, 

to jakie to są wyniki? Czy są to zyski lub straty? W jakiej wysokości w poszczególnych spółkach? 

Poprosił również o informację na temat rozpatrywanych przez Prezydenta spraw, dotyczących 

opłat związanych z system roweru miejskiego „SUWER”. 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że nie jest nowością fakt, że po zakończeniu roku samorząd 

analizuję sytuację ekonomiczną, sytuację finansową naszych spółek. Zresztą każda spółka 

komunalna, z udziałem miasta ma obowiązek przedkładania w systemie kwartalnym informacji 

o swojej działalności, również o wynikach. Czyli mamy bieżący przegląd sytuacji finansowej, 

ekonomicznej w naszych spółkach i po zakończeniu roku wiemy, że trzeba przyjąć plan 

finansowo-rzeczowy na kolejny rok. Z uwagi na rozległy zakres pytań radnego poinformował, 

że na najbliższej Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej, poda wynik 

finansowy spółek za ubiegły za rok oraz plan na obecny rok. 

Dodał, że jeżeli chodzi o podwyżki to oczywiście kończy się taryfa opłat za wodę i ścieki. 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji przygotowało wniosek taryfowy do spółki Wody 

Polskie. Wody Polskie odpowiedziały, że nie akceptują takich podwyżek, a wobec tego trwała 

wymiana korespondencji. Jeżeli taka sytuacja będzie się utrzymywać, że Wody Polskie, nie 

pozwolą na podniesienie tych opłat, to sytuacja ekonomiczna tych spółek, w ogóle polskich 

spółek będzie robiła się coraz gorsza. 

W Przedsiębiorstwie Energetyki Cieplnej również kończy się taryfa opłat za ciepło z końcem 

czerwca tego roku. I ono również przymierza się do złożenia wniosku do Urzędu Regulacji 

Energetyki - czyli do regulatora, o podwyżkę opłat. Do wszystkich pytań radnego Prezydent 

ustosunkuje się na Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego, na najbliższym kwietniowym 

posiedzeniu.  

Odnosząc się natomiast do kwestii systemu roweru miejskiego „SUWER” powiedział, jest  

to projekt, który miasto chce wdrożyć jak najszybciej, być może już na początku czerwca będzie 

jego prezentacja - 16 stacji bazowych, 160 rowerów. Jeżeli chodzi o ceny – one zostały ustalone 
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na poziomie opłat za parkowanie pojazdów - za pół godziny - 50 groszy, za godzinę złotówkę  

i później odpowiednio więcej.  

Sławomir Sieczowski podziękował za odpowiedź i będzie czekał na Komisję. Zapytał także  

o zyski, ponieważ istnieje propozycja, aby od spółek pobrane zostało 1,5 miliona dywidendy. 

Tak więc najprawdopodobniej Prezydent wie, jak zamknęły się wyniki spółek i od której spółki 

będą te dywidendy pobrane? 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że generalnie najlepszą sytuację ma Przedsiębiorstwo 

Gospodarki Odpadami w naszym mieście. Wbrew pozorom ta spółka dobrze sobie radzi, 

poradziła także bardzo dobrze w ubiegłym roku. Rok temu martwiliśmy się ujemnym wynikiem 

finansowym spółki PGO, ze względu na rezerwy na zagospodarowanie Pre-RDF. Spółka 

osiągnęła ona zysk rzędu około 700 000 zł.  

Wpływ z dywidendy założony w budżecie na poziomie 1,5 mln. zł nie jest pewny. Tegoroczne 

nowe taryfy dla spółek stoją pod znakiem zapytania.  

 

Do spraw wrócimy na najbliższym posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego. 

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                               

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 15 lutego 2021 roku, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 

Marek Zborowski-Weychman wniósł powtórny apel, dotyczący kadry zarządzającej suwalską 

oświatą. Zaapelował o to, aby osoby, które rzeczywiście poświęcają cały swój czas na 

zarządzanie placówkami, były odpowiednio wynagradzane za swoją pracę. Radny przytoczył 

przykład sześciu placówek, w których dyrektorzy są najwięcej zarabiającymi pracownikami.  

W pozostałych natomiast są na 2,3,4 lub 5 miejscu, jeżeli chodzi o wysokość wynagrodzenia, 

przy czym Ci, którzy zarabiają najwięcej nie są szczególnie wyróżniającymi się pracownikami, 

nauczycielami. Powyższe spowoduje coraz trudniejszy nabór na stanowiska dyrektorów. Już 

obecnie zauważalna jest tendencja, że na stanowiska dyrektorów startują najczęściej nauczyciele 

zatrudnieni w danej szkole, ponieważ znają placówkę i nie chcą, aby ktoś obcy został 

dyrektorem. To wynika między innymi z faktu, że jeżeli chodzi o wynagrodzenia, lepiej być 

dobrym nauczycielem, który pracuje w określonych godzinach, niż za te same pieniądze 

pracować także w wakacje i weekendy. Zaapelował do Prezydenta i radnych, aby w związku  

ze zbliżającymi się konkursami na stanowiska dyrektorów, zasygnalizować tym kandydatom,  

że przynajmniej pochylimy się nad tym problemem. 

  

Jacek Juszkiewicz podniósł kwestię sprawności działania służb, podległych Prezydentowi 

Suwałk. W niedawnym czasie pojawiła się bowiem informacja o tym, że około 500 gospodarstw 

domowych na terenie miasta nie ma uregulowanej kwestii sposobu odprowadzania ścieków 

bytowych. To zbiegło się także z odkryciem na linii rzeki Czarna Hańcza nielegalnych spustów 

ściekowych do tej rzeki. Wcześniej radni dyskutowali nad kwestią zanieczyszczenia suwalskiego 

Zalewu Arkadia, zastanawiali się, skąd ono powstało. Były analizy, badania wody, różne 
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przypuszczenia. Od tego czasu nie było refleksji, aby sprawdzić, czy to nie są zanieczyszczenia 

z terenu miasta. 

Ponadto nadmienił, że po ponad 20 latach funkcjonowania wytwórni mas bitumicznych przy  

ul. Bakałarzewskiej, jak również składania przez mieszkańców i przez radnych, interpelacji  

i zapytań w kwestii uciążliwości tego obiektu okazało się, że obiekt ten jest samowolą 

budowlaną. Od wielu lat działa w sposób nielegalny. Zapytał, dlaczego miasto nie jest w stanie 

weryfikować takich rzeczy od razu po zaistnieniu takiego faktu? Radny zaapelował  

o sprawniejszą analizę spraw, zwłaszcza tych, związanych z ochroną środowiska. 

Odniósł się również do wypowiedzi radnego Adama Ołowniuka, które miało miejsce  

na poprzedniej sesji Rady Miejskiej, dotyczącej Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 

w Suwałkach.  Powiedział, że Klub radnych „Prawo i Sprawiedliwość” w żaden sposób nie 

przeszkadza w funkcjonowaniu Ośrodka, w jego pracy. Jedynym działaniem Klubu było złożenie 

wniosku o odwołanie Pani Wicedyrektor, co spowodowało w następstwie, szereg różnych 

działań wewnętrznych, głównie w Ośrodku. Do Urzędu Miasta wpłynęły również stanowiska 

Pani Wicedyrektor, Pani Dyrektor, w których podkreśla się, że to Klub „Prawo  

i Sprawiedliwość” przeszkadza w jego funkcjonowaniu.  Radny nadmienił, że wspomniane 

stanowisko Rady Pedagogicznej, na temat którego wypowiadał się na ostatniej sesji radny Adam 

Ołowniuk, nie zostało podpisane chociażby przez większość Rady. W Ośrodku prowadzona jest 

jakaś wewnętrzna polityka, ludzie czują się zastraszani, jakaś grupa dominująca narzuca swoje 

zdanie Radzie Pedagogicznej i innym nauczycielom. Klub radnych „Prawo i Sprawiedliwości” 

chciałby zakończyć tą sprawę. Radny poinformował również, że w tej chwili Pani Dyrektor 

straciła trochę kontrolę nad tym, co dzieje się w tej placówce, w związku z czym, złożył w dniu 

dzisiejszym w imieniu Klubu wniosek o odwołanie obecnej Pani Dyrektor ze stanowiska, jakie 

sprawuje. W chwili obecnej bowiem to już nie Pani Dyrektor zarządza tą Placówką, a jakieś 

środowiska wewnętrzne. 

 

Karol Korneluk zapytał o prawidłowość wykorzystywania wiat przystankowych. Niektóre 

wiaty przystankowe nie są wykorzystywane zgodnie ze swoim przeznaczeniem. Chodzi  

tu szczególnie o wiatę przy ulicy Sportowej 20. Nikt nie neguje kwestii, że powinien tam być 

zlokalizowany przystanek autobusowy. Chodzi o sam fakt, co się dzieje w tej wiacie - libacje 

alkoholowe, oddawanie moczu, puste i pobite butelki. W dniu dzisiejszym taka sytuacja również 

miała miejsce, pomimo uprzątnięcia w dniu wczorajszym tej wiaty przez pracowników, którzy 

zajmują się czystością. Poprosił o przyjrzenie się temu procederowi.  

 

Anna Ruszewska nadmieniła, że na temat modernizacji i remontu basenu przy Szkole 

Podstawowej numer 10 w Suwałkach pojawiło się w przestrzeni publicznej dużo informacji. 

Ostatnia ekspertyza stanu technicznego basenu wykazała, że jego niecka jest w bardzo złym 

stanie i nie nadaje się do remontu.  Koszty tej inwestycji oszacowane zostały na kwotę ponad  

7 milionów złotych. Po tej informacji pojawiła się dyskusja w różnych kręgach, nawet  

w kontekście wyboru -  basen, czy sala gimnastyczna. Radna podkreśliła, że cieszy ją fakt 

podejmowania takich dyskusji, jednakże zaapelowała, aby odbywały się one z udziałem nie tylko 

radnych. Wnioskuje więc o zorganizowanie spotkania z osobami najbardziej zainteresowanymi 

- czyli dyrekcją, nauczycielami, trenerami i rodzicami. Aby przedstawione zostały dla nich 

możliwości, propozycje i wypracowane zostało wspólne rozwiązanie. 
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Anna Gawlińska zapytała, czy i kiedy planowane są podwyżki dla pracowników administracji 

w jednostkach samorządowych, w szczególności dla pracowników administracji szkół. 

Zapytała również, nawiązując do pisma, które skierowane zostało do dyrektorów szkół,  

z informacją o dystrybucji maseczek z Agencji Rezerw Materiałowych, w jaki sposób jest 

planowana ta dystrybucja? Czy odbiór tych jednorazowych maseczek, w  liczbie 4 na osobę, 

będzie w jakikolwiek sposób kwitowany przez mieszkańców naszego miasta w obecności osoby, 

która będzie je dystrybuować? 

 

Jarosław Kowalewski powiedział, że w ubiegłym miesiącu na jednej z Komisji Rady Miejskiej 

podniósł kwestię harcerzy Związku Harcerstwa Polskiego. Chodziło o obiekt, miejsce, gdzie 

harcerze ZHP mogliby się spotykać  i planować swoje działania. Wówczas Prezydent mówił   

o wsparciu, jakiego miasto próbuje udzielić temu Związkowi Harcerstwa. Niedawno wpłynęła 

również prośba harcerzy drugiego Związku Harcerskiego – ZHR w tej samej sprawie. Radny 

zapytał, czy istnieje możliwość, aby te dwa Związki, potraktowane zostały jednakowo? Zapytał, 

czy Prezydent ma jakiś plan całościowy dla harcerzy w naszym mieście?   

 

Jarosław Schabieński odniósł się do wypowiedzi Jarosława Kowalewskiego. Harcerstwo jest 

jedną z najtrudniejszych i najważniejszych organizacji wychowawczych. Harcerzom ZHP 

zaproponowano, aby zajmowali się na przykład jakąś nawet formą administracji budynku,  

w którym mają mieć swoje siedzibę - co wydaje mi się być zupełnie chybione.  Nie na tym 

bowiem polega praca harcerska. Powinno nam przede wszystkim zależeć na tym, żeby tych 

harcerzy było jak najwięcej, żeby jak najszerzej w naszym mieście podejmowali swoje działania. 

Bo to jest prawdziwa inwestycja w przyszłość.  Nie można rozdzielać, ani dzielić organizacji, 

ani zwracać uwagi, czy patrzeć na to, na ile oni współpracują bezpośrednio z Urzędem Miejskim. 

Bo to nie ma znaczenia. Sama organizacja jest ważna, jest istotna i robi coś dla naszych 

mieszkańców. Punktem widzenia, do którego powinniśmy się odnosić są właśnie mieszkańcy 

miasta i to, w jaki sposób organizacje harcerskie wpływają na ich funkcjonowanie. Z tego też 

punktu widzenia powinniśmy zrobić wszystko, żeby zapewnić tym organizacjom jak najlepsze 

możliwości funkcjonowania.  

 

Kamil Klimek nadmienił, że mamy już wiosnę,  która pokazuje to, co się w zimie wydarzyło.  

Niestety, przechadzając się po naszych bulwarach w parkach widzimy, jak my, jako mieszkańcy, 

troszczymy się o nasze miasto. Można powiedzieć, że ilość śmieci, spotykanych w przestrzeni 

publicznej jest absolutnie nie do przyjęcia. Zaproponował rozważenie, aby w przestrzeni 

miejskiej pojawiło się więcej koszy. Radny zwrócił też uwagę na to, aby miasto położyło większy 

nacisk na edukację, związaną z ochroną środowiska, która będzie zauważalna chociażby na 

etapie naszym, miejskim.  

Zaapelował również do radnych Rady Miejskiej, aby w związku z otrzymywanymi materiałami 

sesyjnymi i komisyjnymi w wersji papierowej, których jest ogromna ilość, ponownie została 

rozważona propozycja wykorzystywania elektronicznych narzędzi – np. tabletów. Z miesiąca  

na miesiąc tych materiałów jest coraz więcej. Ktoś musi je przygotować, doręczyć, tworzy się 

ogromna ilość zbędnej makulatury. 

 

Zdzisław Przełomiec podziękował wszystkim osobom, które włączyły się w akcję starań  

o poprawę skomunikowania Suwałk ze stolicą województwa. Konkretnie rzecz biorąc chodzi  

o batalię na rzecz budowy drogi ekspresowej S8 Białystok-Augustów. Podziękował Panu 
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Posłowi Jarosławowi Zielińskiemu za autorstwo stanowiska Podlaskiego Zespołu 

Parlamentarnego, młodym suwalczanom #ekspresowepodlasie za ponad 5000 zgromadzonych 

głosów nad złożoną interpelacją. Nie tak dawno Rada Miejska przyjmowała Stanowisko  

w sprawie poparcia budowy łącznika Via Carpatia i Via Baltica w Raczkach i budowy drogi Via 

Carpatia po trasie DK numer 8. Były także inne samorządy, był Prezydent Suwałk, który tak 

naprawdę włączył się w tą batalię na samym starcie - bo już na początku grudnia, podczas 

Podlaskiej Debaty Drogowej podjął dyskusję w tym zakresie.  Każda z osób, każdy z podmiotów 

wniósł coś bardzo wartościowego w przedmiotowym zakresie.  Przewodniczący przypomniał, 

że do listopada trwają prace nad studium technologiczno-ekonomiczno-środowiskowym, a więc 

mamy czas na kolejne działania.  Pan Poseł zabiega o interwencję u Premiera, może włączy się 

w to także Sejmik Samorządowy Województwa Podlaskiego. Jest także stanowisko Klubu PSL 

w tym zakresie. Może doprowadzimy do spotkania i kontaktów z GDDKiA, są również media, 

jest wielu społeczników, są organizacje, są NGO. Poprosił o kontynuowanie tych działań dla 

dobra ogólnego, aby nie poprzestawać w tych staraniach. 

 

Ad pkt. 6 

Informacja o obecnym stanie epidemicznym w mieście Suwałki. 

 

Joanna Dyczewska - Kierownik Oddziału Epidemiologii Powiatowej Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Suwałkach przedstawiła dane, dotyczące zakażeń w mieście - w miesiącu 

marcu w Suwałkach zachorowało 341 osób. Odnosząc to do kwartału, zakażeń w styczniu było 

359, lutym 160, ogółem 860. Tendencja jest wzrostowa, także pomimo, że zakażeń jest w naszym 

województwie najmniej to jednak w ostatnim czasie te zakażenia wzrastają i obserwujemy z dnia 

na dzień coraz większy ich wzrost. Aktualnie liczba chorych w mieście Suwałki wynosi 393 

osoby. Z tych osób w izolacji domowej, przebywa 370 osób. Hospitalizowane są aktualnie 73 

osoby. W kwarantannie domowej aktualnie przebywa 588 osób, w tym w mieście Suwałki 441 

osób. Odnotowujemy coraz więcej zgonów. W całym kwartale, w związku z COVID-19,  

w Suwałkach zmarło 40 osób. W styczniu było to 16 zgonów, w lutym zaś 21. Z naszej 

obserwacji wynika, że w ubiegłym roku więcej zachorowań było wśród ludzi starszych. Teraz  

z kolei więcej ich jest wśród  ludzi młodych, począwszy od rocznika 80 do 65.  

 

Adam Szałanda – Dyrektor Szpitala Wojewódzkiego im. dr Ludwika Rydygiera w Suwałkach 

nadmienił, że sytuacja w naszym Szpitalu nie odbiega od sytuacji, jaka jest w kraju, w innych 

jednostkach ochrony zdrowia. Na dzień dzisiejszy pacjentów z potwierdzoną jednostką 

chorobową COVID-19 mamy 77. Tutaj widnieje pewna rozbieżność z tym, co Pani Inspektor 

Sanepidu przekazała, ale ta sytuacja jest bardzo dynamiczna. Z tych 77 hospitalizowanych 

pacjentów 7 na dzień dzisiejszy wymaga wspomagania respiratorowego. I takie zabezpieczenie 

funkcjonuje. W ubiegłym tygodniu musieliśmy podjąć decyzję o zwiększeniu bazy łóżkowej dla 

pacjentów COVID-owych. Na dzień dzisiejszy, zgodnie z decyzją Wojewody tych miejsc mamy 

93. I pomimo, że decyzja przewiduje 4 miejsca wspomagania respiratorowego, OIOM-owych 

tak zwanych, tutaj życie wymusza na nas więcej i mamy ich 7. Wczoraj było takich pacjentów 

10 i też musieliśmy to zabezpieczyć, by wszyscy dostali takie wsparcie. Jeżeli chodzi o ilość 

hospitalizacji w okresie trwania tego stanu epidemicznego, hospitalizowanych w tym okresie 

było 950 pacjentów. Niestety 165 z nich przegrało walkę z tą chorobą. Jeżeli chodzi  

o zabezpieczenie w środki ochrony osobistej i naszego personelu - tutaj nie ma żadnych 
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problemów. Mamy pełne zabezpieczenie, mamy pewne rezerwy. Tutaj pracujemy z naszymi 

dostawcami w oparciu o zawarte umowy dostaw, jak również wspomagamy się dostawami 

 z Agencji Rezerw Materiałowych. Pewne problemy występują, jeżeli chodzi o zabezpieczenie 

w leki. Tutaj występują pewne opóźnienia. Jeżeli chodzi o zabezpieczenie personelu medycznego 

- na dzień dzisiejszy 4 osoby przebywają na zwolnieniach, a 4 związane są izolacją czy 

kwarantanną z tytułu COVID-19. O ile do połowy marca sytuacja była dość stabilna,  

bo kształtowała się jeżeli chodzi o hospitalizację, w granicach 40 pacjentów, tutaj nastąpił 

dynamiczny wzrost. Kwestia funkcjonowania naszego laboratorium – wykonaliśmy w nim ponad 

7 500 badań i ponad 5 500 wymazów w naszym punkcie tym mobilnym. Szpital uczestniczy  

w procesie szczepień. Na dzień dzisiejszy realizujemy w naszym Szpitalu dwa zakresy - jako 

szpital węzłowy oraz szczepienia populacyjne. Na dzień dzisiejszy mamy wyszczepionych ponad 

4600 osób i wciąż zwiększamy tą wydolność szczepień. Ponadto, dysponujemy w Szpitalu 

zbiornikami tlenu o pojemności 11 - te rezerwy są utrzymywane na poziomie około 50%. Jednak 

widzimy, że bardzo dynamicznie wzrasta jego zużycie, które kształtuje się w granicach 2200 kg 

- ponad 2 tony w ciągu doby, kiedy w okresie jesiennym zużycie kształtowało się w granicach 

1,5 tony. Widzimy tą dynamikę wzrostu i zapotrzebowania na tlen. Mamy również pewne 

rezerwy, jeżeli chodzi o tlen w butlach. Tutaj mamy kilkadziesiąt butli dużych, 40 litrowych, 

mniejszych do respiratorów transportowych.  

  

Jacek Roszkowski nadmienił, że przyjmowani są do Szpitala pacjenci, którzy są badani  

na obecność koronawirusa. Czy te badanie jest na tyle dokładne i wiarygodne, że można 

wykluczyć, że przyjmiemy do Szpitala pacjenta zakażonych COVID?  

 

Adam Szałanda odpowiedział, że badanie jest miarodajne na moment wykonywania go. Pacjent 

może być zakażony, gdzie nie występuje jeszcze rozwinięcie tej jednostki chorobowej.  

I w okresie na przykład drugiego dnia, czy w następnym dniu ona może się rozwinąć i wynik 

będzie zupełnie inny. Dlatego te badania są powtarzane nawet dla pacjentów już przyjętych, 

hospitalizowanych na oddziałach i wtedy wychodzą takie sytuacje, gdzie wychodzi ten wynik 

dodatni i wtedy musimy podejmować inne działania w celu odizolowania tych pacjentów, 

ograniczania przyjęć na dany oddział. Taka sytuacja może mieć miejsce. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja dotycząca bieżącej sytuacji i perspektyw Suwalskiej Specjalnej Strefy 

Ekonomicznej.  

 

Jan Stanisław Kap tytułem wstępu poinformował, że zmieniła się podstawa funkcjonowania 

Specjalnych Stref Ekonomicznych. Od 1 lipca 2018 roku obowiązuje Ustawa o wspieraniu 

nowych inwestycji z dnia 10 maja 2018 roku i Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia  

28 Sierpnia 2018 roku w sprawie pomocy publicznej udzielanej niektórym przedsiębiorcom  

na realizację nowych inwestycji. Spółka Suwalska Specjalna Strefa Ekonomiczna od tego czasu 

zarządza obszarem 26 414 km2 - czyli 2 641 400 hektarów, w ramach projektu Polska Strefą 

Inwestycji. Co jeszcze się zmieniło w tej materii - można realizować nowe inwestycje w ramach 

pomocy publicznej na terenach strefowych, prywatnych i terenach publicznych nie tylko  

w formule własności, ale także umowy dzierżawy użytkowania. Tak więc dopuszcza się 
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inwestycje na wszystkich terenach zarządzanych, objętych tymi 26 000 km2. Ustawa 

wprowadziła nowy mechanizm pomocy publicznej, czyli decyzję o wsparciu, upoważniającą  

do zwolnienia z podatku dochodowego, czyli tak jak to było dotychczas, tylko w poprzedniej 

ustawie o Specjalnych Strefach Ekonomicznych pomoc publiczną regulowały zezwolenia.  

W tej chwili wydajemy decyzję o wsparciu na realizację nowej inwestycji, o charakterze 

utworzenia nowego przedsiębiorstwa, zwiększenia zdolności produkcyjnej, dywersyfikację 

produkcji oraz zmianę zasadniczą procesu produkcyjnego lub z tytułu zatrudnienia. Pomoc 

publiczna jest uzależniona od dwóch kryteriów. Jedno kryterium to jest wielkość 

przedsiębiorstwa, lokalizacja inwestycji, bo to wysokość minimalnych nakładów jest 

uzależniona od lokalizacji inwestycji, a to wynika z wielkości bezrobocia na terenie danego 

powiatu lub miasta. W przypadku 9 miast średnich tracących funkcje społeczno-gospodarcze,  

a więc dużych przedsiębiorstw na terenie województwa podlaskiego. Zatem i w Suwałkach  

i powiecie ełckim, czy gołdapskim, może uzyskać pomoc w wysokości 50% nakładów 

inwestycyjnych lub dwuletnich kosztów pracy. Średni przedsiębiorca może uzyskać 60% odpisu 

od podatku dochodowego, mikroprzedsiębiorca - 70% i jest to najwyższa pomoc. Aktualnie  

w Polsce decyzje o wsparciu na tym terenie obowiązują 15 lat. Można uzyskać decyzję  

o wsparciu na przedsięwzięcia z sektora tradycyjnego przemysłu oraz sektora usług dla biznesu. 

Z tym, że w przypadku sektora tradycyjnego, usług tradycyjnych, wyłączone są pewne 

działalności, ale to dokładnie w tej chwili określa Rozporządzenie. W przypadku zainteresowania 

przez przedsiębiorcę i kontaktu z Wydziałem Obsługi Inwestora, nasi pracownicy bardzo 

dokładnie poinformują wszystkich, czy kwalifikuje się dany przedsiębiorca do skorzystania  

z pomocy publicznej, czy też nie. Procedura uzyskania decyzji o wsparciu jest dość prosta. W tej 

chwili jeżeli działalność nie jest wyłączona, przedsiębiorca musi zadeklarować spełnienie 

kryteriów i ilościowych i jakościowych. Kryteria ilościowe są to minimalne nakłady, uzależnione 

od wysokości bezrobocia, a kryteria jakościowe są załączone do Rozporządzenia. Aktualnie 

Suwalska Specjalna Strefa, jako całość wydała do końca 2020 roku 301 zezwoleń i decyzji  

o wsparciu na kwotę 4 723 945 000 zł. Z tym, że w podstrefie Suwałki wydaliśmy 112 decyzji, 

zezwoleń do końca 2020 roku. I przedsiębiorcy zainwestowali 1 629 488 000 zł. Utworzonych 

zostało w podstrefie Suwałki 3 200 miejsc pracy, a w całej strefie 13 754 miejsca. W ostatnich  

3 latach wydaliśmy w 2019 roku w ramach nowej ustawy 14 decyzji o wsparciu, zaś w roku 

ubiegłym, w tym trudnym roku - 20 decyzji o wsparciu, w 2021 natomiast - w tym roku, już  

do 18 marca, 10 decyzji o wsparciu. W Suwałkach wydane zostały 2 decyzje o wsparciu na kwotę 

minimalnego nakładu 64 000 000 zł. Jedna decyzja o wsparciu w powiecie suwalskim na kwotę 

5 200 000 zł, ale w całej strefie, tak jak wspomniałem, 10 decyzji o wsparciu na kwotę 216 000 

000 złotych. Nakłady, jakie strefa poniosła na infrastrukturę w latach 2016-2019 to kwota 8 202 

000 zł.  Wybudowane zostały właściwie wszystkie ulice, zostały wyasfaltowane, wybudowana 

została do końca kanalizacja deszczowa, sanitarna, wodociągi, doprowadzona została instalacja 

teleinformatyczna. W tej chwili dwóch przedsiębiorców doprowadza do zainteresowanych 

terenów instalację gazową. Ulica została oświetlona, chodniki wybudowane, wybudowano trasę 

pieszo-rowerową. A więc wszystko, co wymaga od właściciela gruntu dzielnica przemysłowa. 

W podstrefie Ełk w ostatnich latach zostało zainwestowane 7 186 000 zł, w podstrefie Gołdap - 

1 189 000. Całość inwestycji ogółem w tych 25 latach funkcjonowania Strefy, przeznaczona  

na budowę infrastruktury w podstrefie Suwałki, Ełk, to kwota  42 440 000 zł. W tej chwili 

posiadamy, jeżeli chodzi o nieruchomości - bo to jest największy problem w Suwałkach,  dwie 

nieruchomości składające się obie z dwóch działek. Jeśli chodzi o większą, o powierzchni ponad 

2 hektarów to przed dwoma tygodniami wpłynął wniosek od przedsiębiorcy, który chce  

ją zakupić. Została wysłana wycena, po świętach zostanie ogłoszony przetarg i myślę. Druga 
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działka, mniejsza, nią także jest zainteresowany suwalski przedsiębiorca. W  tej chwili negocjuje 

zakup sąsiednich działek. Jeżeli się  wszystko potwierdzi to także zostanie ogłoszona procedura 

wyceny i przetargu. Prowadzimy w tej chwili rozmowy, jeżeli chodzi o podstrefę Suwałki  

z jednym przedsiębiorcą średnim i dwoma małymi przedsiębiorcami.  Sytuacja finansowa Strefy 

jest stabilna, dobra. Nie ma sytuacji, które mogłyby niepokoić, jeżeli chodzi o funkcjonowanie 

Spółki, zarządzającej obszarem. W tej chwili pomoc publiczna, uzyskana na podstawie ustawy 

o wspieraniu nowych inwestycji jest jedyną formułą pomocy dla dużych przedsiębiorstw.  

Bo mały, średni, mikroprzedsiębiorca może starać się o wsparcie z funduszy europejskich, 

programów operacyjnych. Są różne formy wsparcia. Natomiast duży przedsiębiorca w tej chwili 

tylko i wyłącznie może skorzystać z pomocy w ramach Polskiej Strefy Inwestycji. Suwalska 

Specjalna Strefa Ekonomiczna od Ministra właściwego do spraw gospodarki uzyskała 

zezwolenie na wydawanie decyzji o wsparcie oraz przeprowadzania kontroli zapisów tej decyzji. 

Tak więc kontrolujemy zatrudnienie, poniesione nakłady w okresie kwalifikowalności kosztów, 

termin zakończenia inwestycji. To jest bardzo ważne, bo na tej podstawie określamy możliwość 

korzystania z kwalifikowalności kosztów. Maksymalna wysokość kosztów kwalifikowanych, 

kryteria ilościowe i jakościowe. Lokalizacja działek jest bardzo ważna, gdyż przy obowiązującej 

poprzednio ustawie o Specjalnych Strefach Ekonomicznych, każda działka była przyjęta 

Rozporządzeniem Rady Ministrów. W tej chwili musimy bardzo dokładnie to sprawdzić, 

ponieważ we wniosku o wydanie decyzji o wsparciu, wielu przedsiębiorców wskazuje działkę, 

wpisuje ją, księgę wieczystą, powierzchnię, nr działki i tylko inwestycja w tej lokalizacji podlega 

pomocy publicznej. Tak jak wspominałem, zainwestowaliśmy od 2016 roku 16 578 000  

w infrastrukturę, a przez całokształt działalności Strefy od 1996 roku 42 440 000, 311 zezwoleń 

i decyzji o wsparciu. Wartość nakładów w całej strefie 4 723 000 000 zł, a w suwalskiej 

podstrefie do końca 2020 roku 1 329 488 000 i zatrudnionych jest 3 200 osób. Wiąże się to  

z bardzo niskim bezrobociem w mieście Suwałki, jeszcze niższym bezrobociem w powiecie 

suwalskim.   

 

Wojciech Pająk powiedział, że dane, które przytoczył Wiceprezes Strefy - są to miliardy złotych 

w Inwestycjach, tysiące zatrudnionych ludzi, ale są to jednak dane można powiedzieć zbiorcze 

dla wielu lat działalności Strefy, która jak wiemy, dla Suwałk jest bardzo ważnym podmiotem. 

Natomiast ja będę, ja zadam takie pytanie, które jest raczej z perspektywy suwalczan, czyli tej 

głównej strefy, nie podstref okolicznych. Wiemy, że mamy tutaj 17 hektarów, które czekają  

na przedsiębiorców. Te 3-4 hektary należą do samej Strefy, a pozostałe do Miasta Suwałki. 

Pierwsze moje pytanie - czy Ci przedsiębiorcy, z którymi Pan rozmawia są to potencjalni klienci 

gruntów Strefy, czy gruntów miejskich? Pytam o to, bo zainwestowaliśmy duże pieniądze, żeby 

te wszystkie grunty przygotować. I z takim dużym zaniepokojeniem patrzymy na pewne 

spowolnienie inwestycyjne, nie tylko w naszym regionie. Pewnie dobrze byłoby wiedzieć, jak  

to się będzie teraz układało w Polsce, kiedy ta pomoc publiczna, skierowana do dużych 

przedsiębiorców jest tak mocno scentralizowana. Drugie pytanie - jak Pan widzi funkcjonowanie 

spółki akcyjnej Strefy w samych Suwałkach i jej wpływ na rozwój miasta? My w tej chwili 

przygotowujemy Strategię do 2030 roku i musimy określić nasze przewagi konkurencyjne.  

Do niedawna była to przewaga konkurencyjna względem innych miast średniej wielkości  

w Polsce - tak mówiąc już bardzo szczegółowo. Czyli dlaczego mieszkaniec, czy pracownik  

ma przyjechać do Suwałk, nie natomiast do Ełku, czy Łomży? Ponadto, Strefa nie ukrywam, 

była zawsze naszym mocnym punktem. To pytanie - jak ona ma się teraz lokować w naszej 

dalszej Strategii, jak Pan to widzi? Po analizie przetargów na grunty ostatnich lat, patrząc  

na wskaźniki widzę 21 przetargów w 2018 roku. Dużo mniej w 2019, bo zaledwie kilka. Ostatni 
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taki przetarg, który zakończył się sukcesem w Suwałkach odbył się w lutym 2019 roku. 

Natomiast w zeszłym roku były tylko 4 postępowania i wszystkie dotyczyły Ełku. I bardzo się 

cieszę z tych rozmów z przedsiębiorcami, o których Pan mówił. Ale chciałbym zapytać, jak Pan 

to widzi też tak długofalowo, to znaczy kiedy te grunty Strefy się skończą, jaka będzie rola Strefy 

w rozwoju miasta?    

 

Jan Stanisław Kap odpowiedział, że przetargi na terenie Suwałk jeszcze 3 lata temu były bardzo 

liczne. To jest skutek pewnego sukcesu. Sprzedaliśmy działki, nie mamy nic do zaproponowania. 

Postępowanie w Ełku trwa, przetargi trwają, ponieważ mamy tam jeszcze grunty  

do zagospodarowania. W Gołdapi wyprzedaliśmy wszystkie działki w ostatnich latach.  

W Suwałkach zostały tak jak wspomniałem, dwie nieruchomości, które w ciągu jednego 

najbliższego myślę miesiąca, że sprzedamy. Uważam, że problem w sprzedaży suwalskich 

gruntów jest problemem radnych i władz Suwałk. Tereny muszą być uzbrojone. Ja na wstępie 

przedstawiłem, że w ostatnich 4 latach wydaliśmy na dozbrojenie terenów 16 000 578 zł  

w Suwałkach, Ełku i Gołdapi. Te grunty są bardzo atrakcyjne, stąd ogromne zainteresowanie. 

Natomiast te grunty 14,5 hektara, suwalskie, samorządowe  są bardzo dobrze zlokalizowane, 

tylko muszą być uzbrojone. Strategia i przewaga konkurencyjna - trudno mi odpowiedzieć na  

to pytanie. Myślę, że rozwój przemysłu jest jak najbardziej tutaj takim rozwojogennym 

działaniem. My robimy wszystko, aby zarówno w Suwałkach, jak i na terenie obszaru, którym 

zarządzamy, teren uatrakcyjnić. Bardzo cieszymy się, że są starania o budowę drogi szybkiego 

ruchu, bo to wykluczenie komunikacyjne jest odczuwalne w przypadku inwestorów 

zagranicznych. Polscy inwestorzy, lokalni, w jakiś sposób się przyzwyczaili do tego. Natomiast 

zagraniczni jak przyjadą samochodem, to nie specjalnie chcą wracać do Suwałk, czy tutaj w nasz 

północno-wschodni region. Co do przewagi konkurencyjnej regionu - trudno mi na to pytanie 

również odpowiedzieć. Na pewno ważny jest rozwój przemysłu. Należy zwrócić uwagę,  

że technologicznie przedsiębiorcy budują coraz nowocześniejsze zakłady firm. Jeżeli tereny 

samorządowe będą uzbrojone to myślę, że bez problemu zachęcimy przedsiębiorców  

do inwestowania na tych gruntach. Jak Państwo wiecie, za drogą, w sąsiedztwie przedsiębiorcy 

Tanne są 83 hektary. Zgodnie z planem przestrzennego zagospodarowania, przeznaczone pod 

działalność gospodarczą. Tutaj przedsiębiorczość, a najbardziej kultura w Suwałkach jest  

na bardzo wysokim poziomie. Jest Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa, także są pewne 

działania, które tutaj młodych ludzi z pewnością zaproszą. Mówię ze swojej strony, Zarząd 

Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej z pewnością zrobi wszystko, żeby tych miejsc pracy 

tworzyło się jak najwięcej.  

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że na temat Strefy Ekonomicznej miasto posiada bieżącą 

informację, ponieważ jest jej akcjonariuszem.  Niestety tylko takim akcjonariuszem, który nie 

ma swoich przedstawicieli ani w Zarządzie, ani Radzie Nadzorczej. Jako Prezydent kilkakrotnie 

w miesiącu objeżdża Strefę Ekonomiczną, patrząc co nowego się tam dzieje. Są tam nowe 

inwestycje, nowe przedsięwzięcia, ale raczej na niedużą skalę, są to inwestycje prowadzone 

przez naszych przedsiębiorców lokalnych.  Natomiast to, co stało się w 2018 roku – na to niestety 

nie mieliśmy wpływu. Straciliśmy atrakcyjność inwestycyjną w znaczący sposób poprzez zmianę 

prawa, poprzez zmianę ustawy. Mówiłem niejednokrotnie, zostaliśmy przykładnie ukarani,  

że sobie w jakiś sposób w tych poprzednich latach radziliśmy, że mamy niską chociażby stopę 

bezrobocia, że jakoś gospodarka Suwałk się rozwijała. Wobec tego podwyższono nam progi 

inwestycyjne w ten sposób, że w stosunku na przykład do Łomży, teraz przegrywamy 

ośmiokrotnie. Jeśli chodzi o wartość nakładów inwestycyjnych, które musi ponieść inwestor, 
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żeby uzyskać przywilej właśnie ten podatkowy, zwolnienia - to jest właśnie to jest nierówne 

traktowanie. Ja wiem, że równomierny rozwój gospodarczy, o to tutaj chodziło, natomiast 

Suwałki z takiego punktu widzenia straciły bardzo na zmianie przepisów, powtarzam 2018 rok. 

I dlatego też nie ma inwestycji typu FORTE,TANNE, bo to działo się za poprzednich zarządów 

i za poprzednich przepisów, te pozwolenia zostały wydawane wcześniej. I teraz   

są sprzedawane działki, tylko należy zadać pytanie, czy na tych nowych działkach będzie się coś 

działo. My mamy własne tereny, które mogą być przeznaczone pod inwestycje i oczywiście tutaj 

będziemy zbywali te tereny. Jest również także teren Skarbu Państwa, położony przy dobrej 

drodze, przy ulicy Brylantowej i chcieliśmy ten grunt sprzedać. Uzyskałem zgodę Wojewody na 

sprzedaż, natomiast Wojewoda podniósł tak próg cenowy, że zainteresowany zakupem inwestor, 

wystraszył się tej ceny. Była ona znacznie wyższa niż wartość oszacowana przez rzeczoznawcę. 

I dzisiaj, jak obserwuję poważnych, dużych inwestorów to nie ma problemów z uzbrojeniem 

gruntu. Jak jest duża inwestycja, duży inwestor, poważny podmiot, to sobie poradzi.  

 

Jan Stanisław Kap odpowiedział, że jeżeli chodzi o członków Rady Nadzorczej to niestety jest 

tak, jak Pan Prezydent zauważył, należy wrócić do 1996 roku. Suwałki, przekazując największą 

ilość gruntów, nie mają członka Rady Nadzorczej, gdyż grunty Ełckie i Gołdapskie - dużo 

mniejsze, były wycenione na dużo wyższą wartość. Natomiast dozbrojenie terenów 

inwestycyjnych ma ogromne znaczenie, czego przykładem jest Białystok, w którym duży 

przedsiębiorca suwalsko-ełcki zakupił grunty, chce inwestować ogromne pieniądze.  Czyli jeżeli 

są grunty atrakcyjne, automatycznie znajdują się przedsiębiorcy. Tak więc w momencie, kiedy 

Prezydent Miasta i radni miejscy podjęliby działania w celu uzbrojeniu tych 14 hektarów terenów 

inwestycyjnych, Strefie ułatwiłoby to w znaczny sposób działania.   

 

Jacek Niedźwiedzki nadmienił, że z ust Prezesa Strefy padły takie niepokojące dane. Zapytał, 

czy wprowadzone w 2018 roku zmiany, przez rząd PiS, były korzystne dla Suwalskiej Strefy, 

czy niekorzystne?  

 

Czesław Renkiewicz powtórzył, że zmiany dla nas, jako miasta były niekorzystne. Nie można 

natomiast rozpatrywać tej sprawy w kontekście tylko i wyłącznie miasta Suwałk, ponieważ 

Suwalska Strefa Ekonomiczna to nie tylko ten teren, który mamy na południu Suwałk. To jest 

tak, jak Pan Prezes mówił - całe województwo. Dzisiaj Strefa Ekonomiczna może być również 

za osiedlem Północ, jeżeli będzie tam teren, który możemy przeznaczyć pod działalność 

przemysłową. I zgodnie z planami, jak znajdzie się inwestor, to Strefa może być w każdym 

miejscu na terenie Suwałk i również w całym województwie. Dla nas jest rzeczą niekorzystną 

ustalenie progów, których przekroczenie wymagalne jest po to, żeby skorzystać ze zwolnienia 

podatkowego. Takie rozwiązanie zostało podjęte w roku 2018 i spowodowało, że straciliśmy 

atrakcyjność inwestycyjną. W Suwałkach jeszcze dochodzi kwestia rynku pracy. Inwestor 

również zwraca na to uwagę, czy na rynku pracy są zasoby ludzkie, które zechce pozyskać do tej 

inwestycji. W Suwałkach jest natomiast małe bezrobocie. 

 

Jan Stanisław Kap - oczywiście rozumiem Pana Prezydenta, bo to co mówi, jest prawdą. Z tym, 

że ja może uzupełnię, że bezrobocie w ostatnim okresie w Suwałkach wzrosło - według 

wskaźnika z czerwca do wysokości 6,8% . Minimalne nakłady dla dużego przedsiębiorcy 

wynoszą 60 milionów, dla średniego 12, dla małego 3, a dla mikroprzedsiębiorcy 1 milion.  

To są na pewno kwoty niebagatelne, ale wiąże się to z obowiązującym ustawodawstwem,  

na które nie mamy wpływu. Natomiast to, co Pan Prezydent powiedział - brak ludzi jest  
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to poważny, jeszcze do niedawna bardzo poważny problem dla naszych przedsiębiorców. 

Natomiast tereny inwestycyjne to myślę, że gremium, które w tej chwili obraduje może dozbroić, 

co będzie wiązało się z dodatkowym atutem dla przedsiębiorcy. Wracając do pytania o zmianę 

prawa i wpływie na rozwój Strefy w Suwałkach - to tak, jak wspomniałam na wstępie, my 

możemy tylko i wyłącznie proponować nieruchomości i grunty, które są w naszej gestii. Jeżeli 

rozmawiamy z przedsiębiorcami to zawsze wspominamy, że jak najbardziej mamy jeszcze 

grunty samorządowe, ale w tym momencie przedsiębiorca od razu pyta o dwie rzeczy - 

uzbrojenie i miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego. Plan jest w porządku, ale jeśli 

nie ma uzbrojenia, zaczynają się schody.  Ja nie przypadkowo wspomniałem, że jeden z naszych 

przedsiębiorców zakupił działkę w Białymstoku przy ulicy Dywizjonu 303, bo tam grunty  

są świetnie przygotowane i będzie inwestował zamiast tutaj u nas, w Suwałkach,  

to w Białymstoku - w mieście, w którym wskaźniki są identyczne jak w przypadku Suwałk. 

Odpowiadając na pytanie radnego – czy zmiany były korzystne, czy nie - z punktu widzenia 

nakładów inwestycyjnych, nie były korzystne. Natomiast z punktu widzenia przedsiębiorcy, 

który może zainwestować na własnej działce, na działce dzierżawionej, czy też w miejscu,  

w którym tak jak to Pan Prezydent powiedział, na Północy, to są bardzo korzystne elementy. 

Poprzednio Suwalska Specjalna Strefa Ekonomiczna zarządzała niespełna 663 hektarami,  

w 19 podstrefach i przedsiębiorca był niejako przymuszony do zainwestowania w którejś z tych 

podstref. Dzisiaj może w każdym miejscu, w zależności od własnego zapotrzebowania lub 

lokalizacji, dostępu do surowców, w każdym miejscu zainwestować.  I tu nic tego przedsiębiorcę 

nie łączy, nie wiąże, oprócz tego, o czym mówimy, o czym myślę, że Pan dąży do tego, że musi 

zrealizować pewne kryterium ilościowe. Musi, bo tak reguluje ustawa. Natomiast ma swobodę, 

pełną swobodę działania. Chce, inwestuje na własnej działce, na działce sąsiedniej, w zależności 

od tego, gdzie uważa, że będzie najkorzystniej prowadzić działalność gospodarczą.   

 

Czesław Renkiewicz w odpowiedzi przedmówcy powiedział, że właśnie padło jasno i wyraźnie 

sformułowanie, że w tej chwili inwestor gdzie chce, może prowadzić swoje przedsięwzięcie, 

niekoniecznie na gruncie miejskim, niekoniecznie na gruncie tutaj strefowym. Może to być jego 

prywatny grunt, ale ważną rzeczą jest, czy uzyska zezwolenie, czy nie. A zezwolenie pociąga  

za sobą prawo korzystania ze zwolnień od podatku. W Suwałkach na przykład duży podmiot, 

duży przedsiębiorca, żeby skorzystać ze zwolnienia w wysokości 50% poniesionych nakładów, 

musi ponieść inwestycje w kwocie przekraczającej 80 milionów złotych. Białystok, duże miasto, 

duże możliwości, a mimo tego limit ten ma niższy, 60 milionów złotych.  Łomża z kolei dla 

dużego przedsiębiorcy ma limit 10 milionów.  Firma średnia - Suwałki - 16 milionów, Białystok 

- 12 milionów, Łomża - 2 miliony. Firma mała - Suwałki - 4 miliony, Białystok - 3 miliony, 

Łomża - 5 milionów.  Te kwoty mówią bardzo dużo. Mówią właśnie, że tutaj w Suwałkach trzeba 

zainwestować dużo, żeby skorzystać ze zwolnienia i pod tym kątem Suwałki straciły swoją 

pozycję  już po zmianie prawa, po zmianie przepisów.  Ale na to ani samorząd, ani pewnie Zarząd 

Strefy wpływu nie miał.  

 

Jan Stanisław Kap uzupełnił wypowiedź Prezydenta. Od września 2020 roku wysokości 

minimalnych nakładów zarówno w Suwałkach, jak i w Białymstoku jest jednolita i wynosi w 

przypadku dużego przedsiębiorcy 60 milionów, średni - 12, mały, mikro - 1,2 miliona.  A więc 

zrównały się kryteria z białostockimi, ale te, o których mówił Pan Prezydent, ciągle obowiązują  

w powiecie suwalskim. 



16 
 

Bogdan Bezdziecki nadmienił, że  w całej tej dyskusji usiłujemy sobie wzajemnie udowodnić,  

ile to miasto Suwałki straciło na zmianie ustawodawstwa. Na pewno tak jest i niestety musimy 

się w tej rzeczywistości odnaleźć. Rząd na pewno brał tutaj pod uwagę ten zrównoważony 

rozwój. Niestety, tak jak powiedział Pan Prezydent, my trochę za swój sukces zapłaciliśmy. Ale 

niestety musimy również podejść do tego kompleksowo, nie tylko patrząc na czubek swojego 

nosa. Musimy się jednak w tej sytuacji odnaleźć i tą współpracę, przede wszystkim ze Strefą, 

utrzymać. Bo to jest jedyna droga, dzięki której możemy jednak tych inwestorów pozyskiwać, 

czyli dozbrajanie terenów, wspólna praca nad zachęcaniem przedsiębiorców do inwestowania  

w mieście Suwałki. My, radni i władze miasta, Zarząd Strefy, musimy pracować nad tym, żeby 

te tereny były jak najbardziej atrakcyjnie dla przedsiębiorców.. Przygotowywać je, żebyśmy 

mogli te niekorzystne uwarunkowania, jeśli chodzi o przepisy, w jakiś sposób przezwyciężać. 

 

Ad pkt. 8 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałki za 2020 r. 

- Informacja stanowi załącznik nr 8  do protokołu.  

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec tego Informacja o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego na terenie miasta Suwałki za 2020 r., została przyjęta. 

 

Ad pkt. 9 

Roczne sprawozdanie z działalności Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz 

informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego 

i miasta Suwałki za 2020 rok.      

- Sprawozdanie i informacja stanowią załącznik nr 9  do protokołu.  

 

Marek Zborowski-Weychman zapytał o kwestię wykorzystania suwalskich strażników 

miejskich do prac Komendy Miejskiej Policji. Czy spełniają oni swoje zadanie? Jak spełniają 

swoje zadania, czy długo jeszcze będą w ten sposób pracować? Czy w związku z tym będzie 

więcej kontroli, czy mieszkańcy mogą liczyć na zwiększone patrole, zwłaszcza w tych miejscach, 

które często poruszane są na sesji Rady Miejskiej?   

Adam Miezianko – Komendant Miejski Policji odpowiedział, że jeśli chodzi o współpracę 

Policji ze Strażą Miejską to niezależnie od sytuacji pandemicznej, sytuacji, w której  

to Wojewoda przeniósł jakby czasową dyspozycję na Straż Miejską do tego zakresu 

obowiązków, Straż Miejska, wspólnie z Policją wykonuje sprawdzenia kwarantanny. Mamy tego 

w tym momencie dużo mniej, niż to było w szyku tak zwanej drugiej fali pandemii. W tym 

momencie strażnicy również mogą wykonywać swoje normalne zadania i tak się dzieje, 

ponieważ jesteśmy w bieżącym kontakcie z Panem Komendantem Grzegorzem Kosińskim. Więc 

to nie jest tak, że strażnicy skierowani są do wykonywania naszych działań i nie mogą 

wykonywać swojej pracy, wręcz przeciwnie. Co za tym idzie, jeśli chodzi o kwestie związane  

z kontrolą miejsc lokali użytkowych, prowadzenia działalności gospodarczej, ale i zwyczajnych 

kontroli, dotyczących obostrzeń związanych chociażby z przestrzeganiem dystansu społecznego 

i noszeniem maseczek, to jak najbardziej są również uprawnieni do tego, żeby takich kontroli 

dokonywać. Natomiast jeśli chodzi o same kontrole to stroną inicjującą takowe na pewno będzie 

Powiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna, ponieważ kontrole lokali są w tej chwili w ich 

zakresie obowiązków.  My tutaj jesteśmy tylko od udzielania pomocy. Natomiast na bieżąco 

jesteśmy wzywani do poszczególnych interwencji w ramach służby patrolowej, ujawniania 
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wykroczeń, związanych z nieprzestrzeganiem przepisów. Odnosząc się do poruszonej przez 

radnego kwestii zwiększenia naszej bytności w miejscach, o których też to zostało powiedziane 

- apeluję do wszystkich Państwa i do mieszkańców, żeby wszystko to, co się dzieje było  

do nas zgłaszane na bieżąco, na numer alarmowy 112. Oczywiście w całym kraju, ale również 

za pośrednictwem narzędzia, jakim jest chociażby krajowa mapa zagrożeń bezpieczeństwa,  

o której bardzo wiele mówiliśmy i tam warto zgłaszać miejsca, właśnie w których grupuje się 

młodzież. Ja oczywiście mogę postawić patrol wspólnie z Komendantem Straży Miejskiej  

na danym przystanku komunikacji miejskiej, ale jeżeli patrol będzie stał cały czas na danym 

przystanku to przecież nie będzie spełniał swojej roli w służbie ogólnej, patrolowej miasta.  

My z kolei nie zawsze wymagamy przedstawienia się z imienia i nazwiska. Interwencja będzie 

tu teraz i ona będzie skuteczna. I zapewniam o tym w 100%. Natomiast nie dajmy tutaj 

doprowadzić do takiej sytuacji, w której tego typu sytuacje będą podkreślane w ramach sesji 

Rady Miejskiej. Nawiązując jeszcze do pytania radnego – oczywiście,  kontrole prowadzimy, 

mamy nałożonych mnóstwo obowiązków, związanych właśnie z Rozporządzeniem Prezesa 

Rady Ministrów. Całkiem niedawno, bo wczoraj doszły nam jeszcze wspólne działania ze strażą 

graniczną w związku z faktem, iż osoby przyjeżdżające ze strefy Schengen, muszą być poddane 

obowiązkowej kwarantannie. Zapewniam też, że wszędzie tam, gdzie dostaniemy tylko sygnał, 

że taka kontrola jest potrzebna, bądź przedsiębiorcy lub mieszkańcy nie przestrzegają przepisów 

Rozporządzenia, będziemy tam na pewno i na pewno będziemy działali skutecznie.  

 

Więcej uwag i pytań nie wniesiono, wobec tego Roczne sprawozdanie z działalności 

Komendanta Miejskiego Policji w Suwałkach oraz informacja o stanie bezpieczeństwa  

i porządku publicznego na terenie powiatu suwalskiego i miasta Suwałki za 2020 rok, zostało 

przyjęte. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum 

Okręgowym w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 11 do protokołu.  

  

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

W wyniku głosowania („za”–  22  radnych, wstrzymał się – 1 radny) uchwała została przyjęta. 

  

Uchwała nr XXX/390/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie powołania Rady Muzeum przy Muzeum Okręgowym w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 13  do protokołu. 

 



18 
 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaproszenia rodziny repatriantów  

do osiedlenia się na terenie Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/391/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie zaproszenia rodziny repatriantów do osiedlenia się na terenie Miasta Suwałk – 

stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

 
Ad pkt. 12 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2020 rok. 

- Sprawozdanie stanowi załącznik nr 20  do protokołu.  

 

Karol Korneluk nadmienił, że mowa jest trochę tutaj o historycznych danych, ponieważ  

w budżecie obywatelskim w roku 2020 jednak nie wszystkie inwestycje zostały zrealizowane. 

Chodzi tutaj o halę pneumatyczną przy Szkole Podstawowej numer 6. W ubiegłym miesiącu 

zostało skierowane pismo do Komendanta Wojewódzkiego Państwowej Straży Pożarnej z prośbą 

o odstępstwa. W tym miesiącu, chyba 19 marca, Komendant napisał, że nie wyraża swojej zgody 

na te odstępstwa. W związku z tym chciałem zapytać Pana Prezydenta, jakie będą dalsze losy tej 

inwestycji?  

 

Czesław Renkiewicz - uczciwie powiem - nie wiem. To będzie zależało od wyjaśnienia, które 

musimy przeprowadzić z wykonawcą, firmą Panorama. Ja na spotkaniach z radnymi mówiłem - 

mamy negatywną opinię Państwowej Straży Pożarnej Komendy Wojewódzkiej. Jest tam kilka 

aspektów w tej negatywnej opinii poruszonych, między innymi drogi pożarowej, kwestia 

odległości od budynków, ale taką zasadniczą sprawą jest zabezpieczenia tej hali pneumatycznej 

przed ewentualnym jej zapadnięciem. Wówczas, kiedy nie byłoby możliwe pompowanie tego 
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ciepłego powietrza w środku, ta hala mogłaby po prostu opaść. A wobec tego, że założyliśmy  

w warunkach przetargu, że tam będzie przybywało więcej niż 50 osób, strażacy wyrażają, że 

oczywiście ta hala pneumatyczna może być, ale musi być konstrukcja która będzie  

ją podtrzymywała. Oczywiście pod tym projektem, pod wnioskiem podpisała się i Pani Dyrektor 

szkoły i przedstawiciele Klubu Sportowego Wigry Suwałki i radni Rady Miejskiej. Z uwagi  

na taką konstrukcję tego wniosku, a nie inną, strażacy wydali negatywną opinię i teraz 

zastanawiamy się, co z tą kwestią zrobić. Zastanawiam się także nad alternatywnym podejściem, 

szukaniem innej lokalizacji.  

 

Anna Ruszewska, nawiązując do wypowiedzi Prezydenta o tym, że brana jest pod uwagę zmiana 

lokalizacji tego przedsięwzięcia zapytała, czy w ogóle możemy myśleć o innym umiejscowieniu 

tej inwestycji. Można zadać sobie pytanie w jaki sposób Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 6, 

która podpisała zgodę, ma wyrazić zgodę na montaż tej hali przy innym obiekcie? Nie dość,  

że jak czas pokazał, że projekt był niewłaściwie szacowany, jego realizacja została przesunięta 

na 2 lata to okazuje się, że i plan był źle przygotowany. Powinniśmy trzymać się prostych  

i ustalonych przez Radę Miejską zasad. Dokumentacja, zakup wyposażenia i montaż hali 

pneumatycznej wskazany jest na boisku przy Szkole Podstawowej numer 6. Skoro póki co nie 

można go zrealizować, zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej, powinien zostać zrealizowany kolejny 

projekt, który miał najwyższą ilość głosów w Suwalskim Budżecie Obywatelskim. Kolejnym 

projektem jest modernizacja szatni łazienek przy basenie w Szkole Podstawowej numer 10, na 

który głosowało 2715 mieszkańców.   

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że rzeczywiście, jeżeli dyrektor podległej placówki 

dopuszcza na administrowanym terenie realizację jakiejś inwestycji, dobrze byłoby, żeby jednak 

zapytał władz o zdanie na ten temat i to jest rzecz, która musi być naprawiona na przyszłość.  

Kwestia ta powinna być skonsultowana wcześniej z Wydziałem Architektury, Wydziałem 

Inwestycji.  Z budżetem obywatelskim mamy pewne dylematy, o czym świadczy punkt, zdjęty 

z porządku obrad dzisiejszej sesji i dyskusja w ramach Suwalskiego Szkolnego Budżetu 

Obywatelskiego. Sprawa ta dotyczy budżetu obywatelskiego roku minionego, roku 2020,  

a realizacja tej hali pneumatycznej przeszła do realizacji na 2021 rok w ramach wydatków 

niewygasających. My powinniśmy zrealizować to do końca czerwca i rozliczyć. Natomiast jeżeli 

to się nie uda, wrócimy do tego tematu. 

 

Jacek Roszkowski powiedział, że temat łączenia budżetu obywatelskiego z finansowaniem 

projektów dla szkół był już dyskutowany na Komisjach Rady Miejskiej.  Rada zgodnie ustaliła, 

że nie powinno być mieszanego budżetu obywatelskiego z projektami dla szkół - to było jasno 

uzgodnione. Oddzielmy pewne rzeczy od siebie. Budżet obywatelski ma swoje zadania, a budżet 

miasta w stosunku do szkół ma swoje zadania. Szkoły są finansowane z budżetu miejskiego.  

 

Marek Zborowski-Weychman ad vocem do wypowiedzi przedmówcy powiedział, że jest 

nauczycielem, wychowawcą dzieci i młodzieży i jego ideą – jako wnioskodawcy Suwalskiego 

Szkolnego Budżety Obywatelskiego było to, żeby jednak młodzież była wychowywana w duchu 

samorządności, wychowania do współtworzenia budżetu, także obywatelskiego. Ale chodzi  

o całokształt budżetu - i tego miejskiego i swojego małego budżetu szkolnego,  a w przyszłości 

budżetu krajowego. To jest taka idea, że „czego Jaś się nie nauczy, tego Jan nie będzie umiał”.  
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Do przedmiotowego materiału więcej uwag i pytań nie wniesiono, wobec tego Sprawozdanie  

z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2020 rok, zostało przyjęte. 

 
 

Ad pkt. 13 

Sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 

2020 oraz przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 

2021.  

- Sprawozdanie stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec tego Sprawozdanie  

z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za rok 2020 oraz 

przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej i pieczy zastępczej na rok 2021, zostało 

przyjęte. 

 
Ad pkt. 14 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu korzystania  

z obiektów i urządzeń Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach oraz przedszkoli, szkół  

i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

- Informacja stanowi załącznik nr 22  do protokołu.  

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec tego Informacja z konsultacji 

społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie sposobu 

ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu korzystania z obiektów i urządzeń Ośrodka Sportu  

i Rekreacji w Suwałkach oraz przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez 

Miasto Suwałki, została przyjęta. 

 
Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu 

korzystania z obiektów i urządzeń Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach oraz 

przedszkoli, szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 23 do protokołu. 
 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 24 do protokołu.  

  
Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26   do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  23  radnych) uchwała została przyjęta. 
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Uchwała nr XXX/392/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie sposobu ustalania cen i opłat oraz zasad i trybu korzystania z obiektów i 

urządzeń Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach oraz przedszkoli, szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Miasto Suwałki 

– stanowi załącznik nr 27  do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Informacja z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  

w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości 

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki. 

- Informacja stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego  Informacja  

z konsultacji społecznych projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie określenia 

zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz 

nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki, została przyjęta. 

 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień  

w Mieście Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 30 do protokołu.  

  
Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 31 do protokołu.  

 

Sławomir Sieczkowski – stwierdził, że przyjmujemy w tej uchwale rozwiązanie, które polega 

na tym, że znaczna część czynności administracyjnych, które wiążą się z wypłatą stypendiów 

tych szczególnych, zostaje przesunięta do klubów sportowych. Do tej pory stypendia te były 

wypłacane przez Urząd Miejski, co wiązało się z odciążeniem administracyjnym klubów 

sportowych. Rozmawialiśmy o tym, że rodzi się ryzyko takiego finalnego obrotu spraw, że część 

tej kwoty może zostać przeznaczona na składki ZUS. Rodzi się ryzyko i zostaną te stypendia 

wypłacane przez kluby, które otrzymają coraz wyższe dotacje, związane z funkcjonowaniem,  

po prostu oskładkowane. Więc uważam, że to nie jest dobre rozwiązanie, ponieważ przesuwamy 

czynności administracyjne i istnieje ryzyko zwiększenia danin publicznych na te środki właśnie 

dla klubów sportowych. Ale w kontekście uchwały, o której rozmawialiśmy wcześniej, 

funkcjonowania sportu i zabezpieczenia należytego poziomu finansowania dla poszczególnych 

klubów, który zrekompensował ewentualne straty, o tym będziemy chyba rozmawiać dopiero  

w przyszłości.  Myślę, że możemy się do tego przychylić, chociaż podkreślę to, że według mojej 



22 
 

oceny nie jest to dobra droga, aby czynności administracyjne i dociążanie szły w kierunku 

klubów sportowych. 

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że ta uchwała nie dotyczy stypendiów tych specjalnych,  

o których rozmawiamy od dłuższego czasu.  Także ten poruszony problem nie dotyczy właśnie 

tej uchwały.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–   23   radnych) uchwała została przyjęta. 

  

Uchwała nr XXX/393/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie określenia zasad, trybu przyznawania i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości 

stypendiów sportowych oraz nagród i wyróżnień w Mieście Suwałki 

– stanowi załącznik nr 33  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz seniorów za lata 2016-2020  

w Mieście Suwałki. 

- Sprawozdanie stanowi załącznik nr 34 do protokołu.  

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Sprawozdanie  

z realizacji Programu działań na rzecz seniorów za lata 2016-2020 w Mieście Suwałki, zostało 

przyjęte. 

 
Ad pkt. 19 

Informacja z konsultacji społecznych projektu Programu Działań na Rzecz Seniorów  

na lata 2021 – 2026 w Mieście Suwałki.  

- Informacja stanowi załącznik nr 35  do protokołu.  

 

Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja  

z konsultacji społecznych projektu Programu Działań na Rzecz Seniorów na lata 2021 – 2026      

w Mieście Suwałki, została przyjęta. 

 
Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Działań na Rzecz Seniorów 

na lata 2021–2026 w Mieście Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 36 do protokołu. 
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Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 37 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 38  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–   23   radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/394/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przyjęcia Programu Działań na Rzecz Seniorów na lata 2021–2026  

w Mieście Suwałki – stanowi załącznik nr 39  do protokołu. 

 
Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu szczepień przeciwko 

wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 40 do protokołu. 
 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 42 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 43  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–   23   radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/395/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przyjęcia „Programu szczepień przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego 

dla mieszkanek Suwałk” – stanowi załącznik nr 44  do protokołu. 
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Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych 

w roku 2021 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 45 do protokołu. 
 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 46 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–   23   radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/396/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2021 ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

– stanowi załącznik nr 49  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Kompleksowej koncepcji organizacji 

usług transportowych door-to-door na terenie Miasta Suwałki w okresie od 1 czerwca 2021 

do 30 listopada 2023 r. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię Komisji – załącznik nr 51 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 52 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 53  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  22  radnych) uchwała została przyjęta. 
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Uchwała nr XXX/397/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przyjęcia Kompleksowej koncepcji organizacji usług transportowych door-to-

door na terenie Miasta Suwałki w okresie od 1 czerwca 2021 do 30 listopada 2023 r. 

– stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XII/154/2019 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie ustalenia zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miasta Suwałki zmienionej w części Uchwałą nr XXIII/304/2020 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 30 czerwca 2020 r. 

 

Kamil Lauryn podziękował wszystkim radnym, którzy podpisali się pod jego wnioskiem, 

dotyczącym procedowanej uchwały. Podziękował również za zaangażowanie w pracach 

Prezesowi i pracownikom ZBM TBS Sp. z o. o. Przedstawił również opinię Komisji – załącznik 

nr 55 do protokołu.  

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospoadrczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 56 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–   23   radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/398/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przyjęcia Kompleksowej koncepcji organizacji usług transportowych door-to-

door na terenie Miasta Suwałki w okresie od 1 czerwca 2021 do 30 listopada 2023 r. 

– stanowi załącznik nr 58  do protokołu. 
 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieuwzględnienia petycji w sprawie ochrony 

ulicy Wigierskiej w Suwałkach. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 59 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60  do protokołu. 
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W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 15 radnych, „przeciw” – 6 radnych, wstrzymał 

się od głosu – 2 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/399/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie nieuwzględnienia petycji w sprawie ochrony ulicy Wigierskiej w Suwałkach  

– stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uwzględnienia petycji w sprawie nadania 

imienia Radia 5 skwerowi przy ul. Bulwarowej 5 w Suwałkach. 

 

Kamil Klimek – Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

Komisji - załącznik nr 62 do protokołu.  

 

Sławomir Sieczkowski powiedział, że jest to bardzo fajna inicjatywa. Każdy, kto zna Suwałki 

wie, że Radio 5 kojarzy się z wieżą ciśnień. Tak jest od dawna, że ten skwer tak jest po prostu 

postrzegany. Są takie miejsca, których nazwy kojarzą się w sposób naturalny.   

 

Jacek Juszkiewicz nadmienił, że wcześniej zawsze zajmowaliśmy stanowisko, aby nie nazywać, 

nie nadawać nazw rondom, ulicom, skwerom i tak dalej, tym, którzy funkcjonują jeszcze jakoś 

w obrocie tutaj społecznym, publicznym, jak również aby nie nadawać nazwy 

przedsiębiorstwom. Radio 5 jest jakąś działalnością gospodarczą, więc tutaj nie chodzi to, że nie 

chcemy i nie popieramy nadania nazwy konkretnie Radiu 5, tylko jesteśmy konsekwentni  

w swoich postanowieniach. Dlatego Klub radnych „Prawo i Sprawiedliwość” nie popiera ani tej 

petycji, ani też następnego punktu o nadaniu konkretnie nazwy temu skwerowi nazwą Radia 5.  

 

Jacek Niedźwiedzki zaapelował, aby radni uszanowali wolę mieszkańców, wolę starszych 

mieszkańców naszych,  bo wniosek składają nie radni miejscy. Radny odczytał uzasadnienie  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Sławomir Sieczkowski dodał, że Ugrupowanie "Mieszkańcy Suwałk" nie traktuje tego 

głosowania, jako głosowanie za przedsiębiorcą, czy przeciw przedsiębiorcy. My traktujemy to, 

jako głosowanie za pewną ideą i nazwą miejsca, które jest bardzo naturalne. Nie podchodzimy 

do tego w ten sposób, że jest to jakaś nominacja, osiągnięcie. Tylko jest to naturalne nazwanie 

skweru, które w sposób absolutnie naturalny i odruchowy kojarzy się każdemu mieszkańcowi 

miasta. I warto powiedzieć, że w innych miejscowościach na przykład w Augustowie jest  

np. molo Radiowej Trójki. Tego typu miejsca są nazwane w sposób kojarzący się z pewnymi 

instytucjami, czy działaniami, które w określonym miejscu się odbywały.  

Marek Lech Zborowski- Weychman powiedział o różnego rodzaju miejscach, nazwanych 

imieniem Radiowej Trójki, ponieważ nie tylko Augustów ma takie sfery, ale jest to też  

i w Szklarskiej Porębie, Karpaczu, kilku innych miejscach, Radiowej Jedynki również.  

Na naszym terenie jest to dominująca stacja radiowa, która krzewi wszelkie ideały solidarności, 

także między innymi chociażby przez promowanie naszych parlamentarzystów. Począwszy  
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od Andrzeja Wajdy, czy Bronisława Geremka, bo byli to przyjaciele Radia 5 i w Radiu 5 bardzo 

często występowali.  

 

Jarosław Schabieński pokazując pewne niebezpieczeństwo, do którego dążą radni, nadmienił, 

że równie dobrze możemy nazwać ulicę Armii Krajowej - ulicą OBI, albo Wierusza Kowalskiego 

- Kaufland, ponieważ tak się ona kojarzy. Wszyscy wiedzą, że tam jest Kaufland, a nikt nie wie, 

kim jest Alfred Wierusz-Kowalski. Jest to więc bardzo niebezpieczny sposób myślenia, który 

może nas prowadzić do bardzo niebezpiecznych skutków.  

 

Jacek Roszkowski nadmienił, że porównując używanie w nazwie miejsca – Radiem Trójki, 

mówiąc o Augustowie, czy też Szklarskiej Porębie, widzimy promocja tych miejsc na antenie 

krajowej. Natomiast tutaj sytuacja z naszym Radiem 5 to jest prostu bezpłatna reklama radia. 

Białystok, Augustów i Szklarska Poręba szczycą się tym, że mają tam Radio Program Trójkę,  

są tam nadawane audycje na całą Polskę.  

 

Jarosław Kowalewski - usłyszeliśmy, że mamy uszanować głos mieszkańców. To oczywiście 

jest bardzo ważne, ale przed chwilą głosowaliśmy też głos mieszkańców ulicy Wigierskiej i jakże 

różne tutaj było podejście do tej sprawy.  

 

Karol Korneluk odnosząc się do wypowiedzi przedmówców powiedział, że mowa jest tutaj  

o nadaniu nazwy skweru. Nikt nie mówi, żeby zmieniać nazwę ulicy Bulwarowej, na ulicę 

imienia Radia 5. Nie jest to żadna promocja produktu, żadna bezpłatna reklama, bo jeżeli 

przyjeżdżamy tą ulicą Bulwarową, patrzymy na ten budynek, który jest tam umieszczony. 

Powinniśmy być dumni z naszej lokalnej rozgłośni, której obchodzimy 30 jubileusz.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

W wyniku głosowania („za”– 15 radnych, „przeciw” – 7 radnych, wstrzymała się od głosu – 

1 osoba) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/400/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie uwzględnienia petycji w sprawie nadania imienia Radia 5 skwerowi przy  

ul. Bulwarowej 5 w Suwałkach – stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy skwerowi.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 65 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 66 do protokołu.  
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Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

W wyniku głosowania („za”– 14 radnych, „przeciw” – 7 radnych, wstrzymało się od głosu – 

2 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/401/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r.  

w sprawie nadania nazwy skwerowi  

- stanowi załącznik nr 68  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu 

nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym i budynkami gospodarczymi 

stanowiącej w całości przedmiot dzierżawy. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 70 do protokołu.  

 

Mariola Brygida Karpińska zapytała, kto jest właścicielem tej nieruchomości? 

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że miasto jest właścicielem tej nieruchomości. Jest to już 

wieloletnia dzierżawa. Ta nieruchomość nie jest nam do niczego potrzebna. Oczywiście 

nieruchomość zostanie oszacowana przez biegłego rzeczoznawcę. Dotychczasowi dzierżawcy 

chcą nabyć tą nieruchomość, od lat ponosili na nią nakłady, trzeba to po prostu umożliwić. 

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/391/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu nieruchomości zabudowanej budynkiem 

mieszkalnym i budynkami gospodarczymi stanowiącej w całości przedmiot dzierżawy - 

stanowi załącznik nr 72  do protokołu. 
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Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu ochrony środowiska dla 

Miasta Suwałki na lata 2021-2024. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospoadrczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 74 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 75 do protokołu.  

 

Adam Ołowniuk - na dzisiejszej sesji rozpatrujemy bardzo ważny dokument, jakim jest Program 

Ochrony Środowiska. Dokument ten zawiera szczegółową analizę obecnego stanu środowiska 

naturalnego na terenie Suwałk oraz wyznacza kierunki działań, jakie powinny być zrealizowane 

w najbliższym czasie. Oczywiście z poszanowaniem zasady zrównoważonego rozwoju I przy 

zmieniającym się klimacie. Dokument ten zawiera też to, jakie działania będą kontynuowane  

w przyszłości w zakresie ochrony klimatu i środowiska. Zapisy te oczywiście są zgodne  

z Konstytucją i zobowiązują samorząd do zapewnienia bezpieczeństwa ekologicznego 

współczesnym i przyszłym pokoleniom. A te pokolenia właśnie są bardzo ważne. Samorząd 

wywiązuje się z tego bardzo dobrze na tyle, na ile wystarczy środków własnych i otrzymanych 

dotacji z różnych projektów. Nie można tego powiedzieć o obecnym rządzie, który nie robi zbyt 

wiele, żeby wesprzeć i przyspieszyć działania. Wdrażający chociażby różne uchwały Sejmiku, 

chociażby uchwałę antysmogową. Mało tego - wydaje się, że też bagatelizuje znaczenie tego 

prawa. Temat od prawie kilkunastu lat aktualny, na czasie, czyli bycie eko, o którym kilka dni 

temu szeroko też opowiadał Szymon Hołownia, prezentując ambitny plan Programu 

Klimatycznego Polski 2050,  który doprowadzi do neutralności klimatycznej do 2050 roku  

i to oczywiście jest temat globalny, temat na lata, który  wpisuje się też w realia naszego miasta. 

Temat, obok którego nie możemy przejść obojętnie, gdyż dotyczy mieszkańców Suwałk, 

naszych dzieci.  Musi to być robione oddolnie z mieszkańcami. Ochrona środowiska to wiele 

elementów – są to odnawialne źródła energii, ochrona przyrody, krajobrazu, lasów, 

wykorzystanie wód, energii, ekologia zanieczyszczenia powietrza, gospodarka odpadami. 

Ochrona środowiska jest obszarem zaniedbanym przez kolejne rządy. Jeśli natychmiast  

nie podejmiemy kroków, nie zmienimy podejścia przede wszystkim społeczeństwa  

do środowiska naturalnego, utracimy właśnie ważną część naszego dziedzictwa. Naszym 

dzieciom, pokoleniu zostawimy w spadku uboższą Polskę. Jednocześnie zamkniemy drogę  

do zielonego rozwoju, zielonego szlaku, zielonego ładu. W Suwałkach w tej kwestii dzieje się 

bardzo dużo. Suwalski samorząd, na czele z Panem Prezydentem od wielu lat stara się 

minimalizować zanieczyszczenie środowiska oraz gospodarkę niskoemisyjną,  między innymi 

realizując program ograniczenia niskiej emisji, umożliwiający uzyskanie dopłat do wymiany 

źródeł ciepła. Rozbudowane są ścieżki rowerowe l racjonalnie gospodarowane są odpady. 

Prowadzone są prace nad programem wymiany oczyszczalni, termomodernizacje, promuje się 

nowe, odnawialne źródła energii. Rozbudowane są sieci ciepłownicze, są łąki kwiatowe, nowe 

nasadzenia. Modernizowany jest tabor autobusowy.  Można tak wymieniać bardzo długo, ale 

chciałbym poruszyć tutaj dwie kwestie. Jest to smog i wycinka drzew. Problem smogu  

w Suwałkach wraca co roku w okresie grzewczym jesienno-zimowym. Problem "kopciuchów" 

zauważyli i zauważają ciągle mieszkańcy, jak również radni miejscy. Główną przyczyną smogu 
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są też piece niespełniające norm emisji spalin. Wdychamy zanieczyszczone powietrze, które 

wpływa na nasze zdrowie niekorzystnie, podobnie jak palenie papierosów. W związku proszę  

o odpowiedź - ile budynków jednorodzinnych i nieruchomości w mieście jest wyposażonych  

w takie kotły na paliwa stałe? Czy są dostępne takie dane, jaki jest przybliżony koszt wymiany 

takiego urządzenia? Czy są dotacje rządowe na wymianę takich pieców? Czy planowana jest 

ewentualnie inwentaryzacja, może już jest sporządzony spis takich miejskich kopciuchów.  Jest 

jeszcze problem wycinki lasu. Ostatnio obchodziliśmy dzień lasu. W większości  mediów 

słyszeliśmy o różnych pikietach, strajkach przeciw wycince. Zwrócili się do mnie też aktywiści 

zrzeszeni wokół różnych ruchów środowiskowych, ale nie tylko. Od kilku lat w Polsce trwa 

dyskusja na temat wycinki drzew prowadzonych w lasach państwowych. Podobno funkcjonuje 

racjonalna gospodarka Leśna, tak? I widać duże poruszenie nie tylko wśród aktywistów, ale 

wśród również wśród mieszkańców, żyjących w pobliżu i korzystających z uroku naszego tak 

zwanego lasu Szwajcarskiego. Teraz też mamy taki dobry czas na to, aby rozmawiać  

o przyszłości tego lasu, gdyż plan urządzenia lasu na lata 2013-22  to podstawa do prowadzenia 

gospodarki leśnej w Nadleśnictwie Suwałki. I zostanie on wkrótce zastąpiony nowym 

dokumentem. Tak więc to jest odpowiedni czas na rozmowy, póki nie jest jeszcze za późno. Fakt, 

że lasy są własnością państwa też oznacza, że są one własnością nas wszystkich, nie natomiast 

politycznym łupem. I zwracam się do Pana Prezydenta z prośbą o uwzględnienie stanowiska tych 

wszystkich obrońców miasta, mieszkańców, o podjęcie takich rozmów z Nadleśnictwem. 

 

Jacek Juszkiewicz odnosząc się do przedmówcy powiedział, że nagroda nobla za przemówienie 

w zakresie ochrony środowiska została kilka lat temu już przyznana, a tego nie da się pewnie 

powtórzyć drugi raz. Zabrakło jeszcze w tym przemówieniu tematu lasów Amazońskich  

i  topniejących lodowców. Jeżeli chodzi o kontekst polityczny chciałem tutaj podkreślić,  

że przynajmniej ja, jako Jacek Juszkiewicz, nie aspiruję do polityki krajowej. Koncentruje się  

na polityce samorządowej, lokalnej. Radny podkreślił, że rząd jednak prowadzi działania 

proekologiczne i podejmuje również decyzje, finansuje takie różne kwestie. Powinniśmy  skupić 

się na polityce lokalnej. Podkreślił, że warto zwrócić uwagę w tym działaniu proekologicznym 

w naszym mieście na nielegalne wysypiska śmieci,  które leżą na obrzeżach miasta. Może warto 

byłoby zastanowić się nad jakimiś foto pułapkami, żeby w końcu zlokalizować te notorycznie 

wyrzucające śmieci osoby.  

 

Mariola Brygida Karpińska nadmieniła, ze bardzo cieszy się z tego, że radny Adam Ołowniuk 

uwrażliwia się na aspekt ochrony lasów, zieleni suwalskiej. W poprzednich kadencjach niestety 

nie zauważał, że w Suwałkach masowo wycinane są drzewa.   

 

Anna Ruszewska przypomniała, że w styczniu składała interpelację do Pana Prezydenta 

odnośnie zapewnienia mieszkańcom Suwałk pomocy w aplikowaniu o dotacje w ramach 

programu "Czyste powietrze". Odpowiedź, że są podejmowane kroki, żeby powstał taki punkt, 

gdzie byłaby taka pomoc świadczona. Zapytała, czy rzeczywiście ten punkt funkcjonuje i działa?  

 

Czesław Renkiewicz - rzeczywiście bardzo dużo wątków zostało tutaj poruszonych. Ja się  

do niektórych  z nich odniosę. Po pierwsze – wycinka lasów tutaj, którą prowadzi Nadleśnictwo 

Suwałki. Spotkałem się z Nadleśniczym Suwałki, z Panem Rodakiem, rozmawialiśmy na ten 

temat i on mówił o gospodarce leśnej, planie urządzenia lasu. My mamy w tej chwili na deskach 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania miasta. Te wszystkie obszary leśne, które 

są, chcemy zachować. Natomiast Pan Nadleśniczy poprosił mnie, żeby była taka możliwość 
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zaprezentowania ich działań właśnie związanych z gospodarką leśną. Odniosłem się w ten 

sposób do tego, że jeżeli będzie debata publiczna i studium będzie wyłożone do publicznego 

wglądu, będzie to dobry czas, żeby porozmawiać również o lasach w Suwałkach. Na pewno taka 

debata na ten temat, z udziałem oczywiście specjalistów Nadleśnictwa Suwałki, będzie.  

W Suwałkach zdecydowanie więcej sadzimy drzew, niż wycinamy. Ta wycinka, która jest 

prowadzona to dlatego, że chcemy niszczyć zieleń. Bardzo  często te drzewa kolidują  

z inwestycjami, które prowadzimy, bądź też prowadzą inni inwestorzy. Będą wnioski i na 

wycinkę drzew przy ulicy Waryńskiego,  wniosek o przesadzenie rosnących drzew przy ulicy 

Szpitalnej, tam gdzie Suwalska Spółdzielnia Mieszkaniowa buduje bloki. Rozmawialiśmy  

z Zarządem Spółdzielni, żeby te drzewa przesadzić.  Chciałbym, żeby Spółdzielnia wywiązała 

się z tego, żeby te piękne drzewa nie zostały wycięte, zmarnowane, tylko żeby zostały  

przesadzone. Kolejna inwestycja - przy ul. Wojska Polskiego. Też tam są drzewa, które będą 

kolidowały z zamierzeniem tej Spółdzielni. Podsumowując, szanujmy drzewa, róbmy nasadzenia 

nowe, tam natomiast, gdzie jest możliwość to je przesadzajmy. Jeżeli chodzi natomiast o ten 

rządowy Program "Czyste Powietrze" - on jest oczywiście realizowany. Podpisujemy wkrótce 

porozumienie, zgodnie z którym obsługa tego Programu przez samorząd będzie odbywała się  

w Parku Naukowo-Technologicznym. Oddelegowany pracownik będzie pomagał mieszkańcom 

naszego miasta ubiegać się o te środki. Chcemy i mam nadzieję, że otrzymamy środki finansowe 

na instalacje fotowoltaiczne, które będą zamontowane na dachach tutaj suwalskich domów. Tam 

pewnie 70, czy 80 posesji będzie mogła skorzystać właśnie z tego grantu, który mam nadzieję 

otrzymamy z Urzędu Marszałkowskiego. Póki co jesteśmy na liście rezerwowej, ale wygląda  

na to, że będą środki na ten cel.  W ramach realizacji naszego lokalnego Programu Ochrony 

Środowiska jest również dużo rzeczy do wykonania. Musimy wykonać inwentaryzację tych 

właśnie indywidualnych kotłowni i to wynika z tych dokumentów rządowych i wojewódzkich. 

Plan ochrony powietrza dla województwa Podlaskiego postawił przed nami zadanie, abyśmy 

sporządzili tą inwentaryzację do końca tego roku. Jeśli chodzi o przybliżony koszt wymiany 

pieca – różnie to wygląda. Jeżeli do podłączenie jest do sieci PEC, wtedy PEC na własny koszt 

to wszystko przygotowuje, a umowa jest zawierana na 10 lat. A jeżeli jest inna wersja, to koszty 

węzła tego indywidualnego pokrywa właściciel i PEC robi tylko przyłącze, to też są wydatki 

duże, rzędu kilkunastu tysięcy złotych. Natomiast jeśli chodzi o ogrzewanie w oparciu o gaz 

ziemny, z piecem, jest to koszt około 20 000 zł.  

  

Tadeusz Czerwiecki – radny i Prezes Międzyzakładowej Spółdzielni Mieszkaniowej odniósł się 

do wypowiedzi Prezydenta. Powiedział, że na inwestycje, które są prowadzone na ul. Szpitalnej 

Spółdzielnia ma pozwolenie na budowę i w ramach tej inwestycji ma obowiązek wykonać 

określoną ilość miejsc parkingowych. Jednym z tych miejsc, w których inwestycję tą można 

wykonać jest właśnie teren bezpośrednio w pasie drogowym ulicy Szpitalnej, na którym rośnie 

około 12 lip. W ramach tego zadania zostaliśmy zobowiązani do dokonania przesadzenia tych 

lip, mamy na to czas do końca kwietnia bieżącego roku. Mamy specjalistyczną firmę, która 

przyjedzie z Polski i tego dokona.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  23  radnych) uchwała została przyjęta. 
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Uchwała nr XXX/403/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przyjęcia Programu ochrony środowiska dla Miasta Suwałki  

na lata 2021-2024 - stanowi załącznik nr 77 do protokołu. 

 

Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 78 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 79 do protokołu.  

 

Kamil Klimek nadmienił, że komunikacja miejska jest tematem bardzo ważnym dla naszego 

miasta. Zgłaszali się do niego mieszkańcy z prośbą o pomoc w utworzeniu dodatkowego 

przystanku przy ulicy Podhorskiego, na wysokości Lidla. W ostatnim czasie powstało tam takie 

mini centrum handlowe,  są też inne punkty usługowe, natomiast najbliższy przystanek w tej 

lokalizacji to jest przystanek przy ulicy Papieża Jana Pawła II, znajdujący się na wysokości 

Suwalskiego Ośrodka Kultury. Dobrze by było, żeby w tej lokalizacji rozważyć właśnie taki 

dodatkowy przystanek. Ponadto, w ubiegłym roku Prezydent przychylił się do prośby radnego, 

jeżeli chodzi o właściwe oznakowanie wiat przystankowych - z tym w Suwałkach jest także 

problem. Na to też zwracali uwagę mieszkańcy.  

 

Mariola Brygida Karpińska zwróciła się z prośbą w imieniu mieszkańców nowopowstałego 

osiedla o zachodnioeuropejskich nazwach - Francuska, Włoska itd., również o jakiś przystanek 

w tej lokalizacji.  Osiedle się rozwija, powstaje bardzo dużo domów. Natomiast jedyną 

możliwością dojazdu dzieci do szkoły i wieczorem, czy też rano, to jest taksówka. Nie ma żadnej 

innej możliwości, ponieważ nawet do tego przystanku linii 11 jest około kilometr drogi.  

 

Czesław Renkiewicz odnosząc się do wniosku radnego Klimka odpowiedział, że rzeczywiście 

może ten przystanek na ulicy Podhorskiego jest potrzebny. Natomiast to wymaga przebudowy 

jezdni. Tam musi być, jednak taka zatoczka, na której będzie zainstalowany ten przystanek 

komunikacji miejskiej. Jednak w tym miejscu ruch jest spory, także możemy tylko rozpatrywać 

tą kwestię na przyszłość, w przypadku jakiejś modernizacji, przebudowy. Również na przyszłość 

należy traktować prośbę radnej Marioli Karpińskiej, ponieważ przystanek możemy ustawić, ale 

tu nie chodzi o to. Chodzi o autobusy, linię autobusową, która by tam kursowała. Osiedle 

oczywiście rozwija się, powstają nowe utwardzone drogi, ale to jest ulica rozwojowa. Dyskusja 

o tym, w jakim kierunku powinna pójść komunikacja miejska była prowadzona na Komisji Rady 

Miejskiej. W jaki sposób powinniśmy rozszerzać ilość ulic objętych komunikacją, liczbę linii 

funkcjonujących tam, żeby ona wszędzie docierała. Trzeba mieć jednak świadomość, że za tym 

powinny pójść określone środki finansowe. Warto na ten temat przedyskutować, być może 

zorganizować odrębne spotkanie w tej kwestii.  



33 
 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 80  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  23  radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/404/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem 

albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków  - stanowi załącznik nr 81  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 31 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez 

operatorów i przewoźników z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo 

zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 83 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 84  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/405/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie ustalenia stawki opłat za korzystanie przez operatorów i przewoźników  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto 

Suwałki - stanowi załącznik nr 85  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 32 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego obejmującego fragment wschodniej pierzei ulicy Teofila Noniewicza  

od nr 2 do nr 6 w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 86 do protokołu. 
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Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 87 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 88 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 89  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/406/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obejmującego fragment 

wschodniej pierzei ulicy Teofila Noniewicza od nr 2 do nr 6 w Suwałkach  

- stanowi załącznik nr 90  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 33 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Ignacego Daszyńskiego  

w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 91 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 92 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 93  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22  radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/407/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu ulicy Ignacego Daszyńskiego w Suwałkach  

- stanowi załącznik nr 94  do protokołu. 
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Ad pkt. 34 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu Osiedla Emilii Plater, położonego przy 

ulicy T. Kościuszki nr 85 w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 95 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 96 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 97  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/408/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego fragmentu Osiedla Emilii Plater, położonego przy ulicy T. Kościuszki  

nr 85 w Suwałkach - stanowi załącznik nr 98 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 35 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Rodzinnych Ogródków Działkowych 

„MALWA” w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 99 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 100 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 101  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  23 radnych) uchwała została przyjęta. 
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Uchwała nr XXX/409/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Rodzinnych Ogródków Działkowych „MALWA” w Suwałkach - 

stanowi załącznik nr 102  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 36 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, 

Sejneńską i terenem kolejowym w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 103 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 104 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 105  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/410/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Przemysłową, Sejneńską i terenem 

kolejowym w Suwałkach - stanowi załącznik nr 106  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 37 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała 

Kazimierza Pułaskiego, Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego  

i Fryderyka Chopina w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 107 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 108 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
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– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 109  do protokołu. 

W wyniku głosowania („za”– 21 radnych, wstrzymało się od głosu – 2 radnych) uchwała 

została przyjęta. 

Uchwała nr XXX/411/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, 

Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina  

w Suwałkach - stanowi załącznik nr 110  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 38 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IV/56/2019 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 lutego 2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego torami 

kolejowymi, ulicą Przemysłową, rzeką Czarną Hańczą i ulicą Sianożęć w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 111 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

przedstawił opinię Komisji – załącznik nr 112 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 113  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 23 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/412/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie uchylenia uchwały Nr IV/56/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 

lutego 2019 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego torami kolejowymi, ulicą 

Przemysłową, rzeką Czarną Hańczą i ulicą Sianożęć w Suwałkach  

- stanowi załącznik nr 114  do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 39 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2020 roku.  

- Informacja stanowi załącznik nr 115  do protokołu.  
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Do przedmiotowego materiału uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja Prezydenta 

Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem  

lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach 

o naliczeniu opłaty w 2020 roku, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 40 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powrotnego przejęcia prowadzenia Bursy 

Szkolnej w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 116 do protokołu. 

 

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania przedstawiła opinię 

Komisji – załącznik nr 117 do protokołu.  

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 118 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 119  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”– 22 radnych) uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/413/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie powrotnego przejęcia prowadzenia Bursy Szkolnej w Suwałkach  

- stanowi załącznik nr 120 do protokołu. 
 

 

Ad pkt. 41 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 121 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 122 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 123  do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  13 radnych, „przeciw” – 7 radnych, wstrzymało 

się od głosu – 2 radnych) uchwała została przyjęta. 
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Uchwała nr XXX/414/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2021 rok                                                                             

- stanowi załącznik nr 124  do protokołu. 

 

Ad pkt. 42 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2021-2040.    

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały –

załącznik nr 125 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – Przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji – załącznik nr 126 do protokołu.  

 

Uwag nie wniesiono.  
 
Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 127 do protokołu. 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za”–  13 radnych, „przeciw” – 7 radnych, wstrzymało 

się od głosu – 2 radnych), uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXX/391/2021 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 31 marca 2021 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2021-2040                                                                                                                                   

- stanowi załącznik nr 128 do protokołu. 

 

 

Imienne karty radnych Rady Miejskiej do głosowania na XXX sesji Rady Miejskiej  

w Suwałkach w dniu 31 marca 2021 r.: 

 

1. Bogdan Bezdziecki – stanowi załącznik nr 129 do protokołu 

2. Sylwester Cimochowski – stanowi załącznik nr 130 do protokołu 

3. Tadeusz Czerwiecki – stanowi załącznik nr 131 do protokołu 

4. Zbigniew Roman De-Mezer – stanowi załącznik nr 132 do protokołu 

5. Anna Maria Gawlińska – stanowi załącznik nr 133 do protokołu 

6. Krystyna Gwiazdowska – stanowi załącznik nr 134 do protokołu 

7. Jacek Juszkiewicz – stanowi załącznik nr 135 do protokołu 

8. Mariola Brygida Karpińska – stanowi załącznik nr 136 do protokołu  

9. Kamil Klimek – stanowi załącznik nr 137 do protokołu 

10. Karol Korneluk – stanowi załącznik nr 138 do protokołu 

11. Jarosław Józef Kowalewski – stanowi załącznik nr 139 do protokołu 

12. Stanisław Kulikowski – stanowi załącznik nr 140 do protokołu 
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13. Kamil Lauryn – stanowi załącznik nr 141 do protokołu   

14. Jacek Niedźwiedzki – stanowi załącznik nr 142 do protokołu 

15. Adam Ołowniuk – stanowi załącznik nr 143 do protokołu  

16. Wojciech Pająk – stanowi załącznik nr 144 do protokołu 

17. Zdzisław Przełomiec – stanowi załącznik nr 145 do protokołu 

18. Jacek Roszkowski – stanowi załącznik nr 146 do protokołu 

19. Anna Ruszewska – stanowi załącznik nr 147 do protokołu 

20. Jarosław Schabieński – stanowi załącznik nr 148 do protokołu 

21. Sławomir Sieczkowski – stanowi załącznik nr 149 do protokołu 

22. Andrzej Turowski – stanowi załącznik nr 150 do protokołu 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman – stanowi załącznik nr 151 do protokołu. 

 

Ad pkt. 43 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz odniósł się do interpelacji i zapytań radnych.  

Markowi Zborowskiemu- Weychmanowi odpowiedział, że w kwestii wynagrodzeń 

nauczycieli i dyrektorów placówek oświatowych, poprosił o informację zbiorczą z Centrum 

Usług Wspólnych. Z tej informacji wynika, że na przykład w przedszkolach, których mamy 

dziewięć, tylko w dwóch przedszkolach dyrektorzy zarabiają mniej, niż najlepiej wynagradzani 

nauczyciele. Tylko w trzech szkołach podstawowych nauczyciele zarabiają lepiej od swoich 

przełożonych. Również w trzech szkołach średnich, prowadzonych przez tutejszy samorząd 

nauczyciele więcej zarabiają od swoich dyrektorów. Mamy takie przypadki, że nauczyciele 

zarabiają powyżej 10 000 zł miesięcznie. Prezydent uważa, że to dobry poziom wynagrodzenia. 

Na pewno nie pracują oni 18 godzin, ale są takie przypadki, że nauczyciel zarabia 5 000 złotych 

z tej listy podstawowej, natomiast za nadgodziny drugie 5000 zł potrafi wypracować. Oczywiście 

kwestia zarządzania szkołą, dysponowania tymi godzinami należy do dyrektora, który  

je przyznaje. Do wynagrodzeń dyrektorów szkół powrócimy już wkrótce, ponieważ musimy 

przedstawić Radzie Miejskiej projekt zmiany w uchwale, która to reguluje. Będzie to okazja do 

dyskusji w tej kwestii.  

 

W odpowiedzi na zapytanie Jacka Juszkiewicza, który podniósł kwestię sprawności działania 

służb podległych Prezydentowi, między innymi w kontekście ścieków odpowiedział, że Urząd 

zrobił inwentaryzację, ustalił gdzie, przy jakich ulicach mamy sieć sanitarną, a nie ma 

odprowadzenia  ścieków przez mieszkańców do tej sieci. Do mieszkańców została przesłana 

ankieta. Teraz zbierane są odpowiedzi i to wszystko będzie stopniowo regulowane. Natomiast 

to, co wyszło podczas czyszczenia Czarnej Hańczy przez pracowników Ośrodka Sportu  

i Rekreacji, zostało zgłoszone właściwej jednostce – czyli do spółki Wody Polskie, która  

to odpowiada za wodę płynącą przez Suwałki. Miasto również wystąpiło do spółki z propozycją, 

że jeżeli będzie chciała, aby miasto dalej opiekowało się płynącą wodą i korytem Czarnej Hańczy 

w naszym mieście, aby spółka nam zapłaciła za tą pracę.  

Jeżeli chodzi o wytwórnię mas bitumicznych przy ulicy Bakałarzewskiej, władze, po zgłoszonym 

problemie przez radnego zwróciły się do Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska          

z prośbą o przeprowadzenie kontroli, przyglądnięcie się, jak wygląda kwestia przestrzegania 

prawa środowiskowego. Prezydent otrzymał odpowiedź, że przeprowadzono kontrolę tego 
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obiektu, nie stwierdzono nadmiernego zapylenia terenu zakładu, ani też terenów przyległych. 

Wykonano kontrolne pomiary emisji pyłu do powietrza z emitora wytwórni mas bitumicznych, 

które nie wykazały przekroczeń wartości dopuszczalnej pyłu. W trakcie kontroli przy jednym 

budynku mieszkalnym, w dniu  23 października 2020 r. wykonano kontrolne pomiary hałasu,     

w dwóch punktach pomiarowych w porze dnia. Wyniki pomiarów nie wykazują przekroczenia 

norm dopuszczalnych. Odnosząc się też do samowoli budowlanej, o której wspominał radny, to 

przypadkowo wyszła ta sytuacja. Tutejszy Wydział Podatkowy zaczął analizować tą sprawę, czy 

wszystko jest w porządku pod względem podatkowym, czy są odprowadzane podatki od tych  

budowli. Zdaniem Wydziału Podatków i Opłat jest to budowla, natomiast zdania w tym zakresie 

były podzielone. Wobec tego, Wydział Podatków i Opłat wystąpił do właściwego organu, czyli 

do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego i tam ta analiza doprowadziła do takich 

wniosków, że tak, jest to budowla. Jeżeli tak, to trzeba było mieć pozwolenie na budowę. Tego 

pozwolenia nie było, a to nie była taka sprawa oczywista,  czy to pozwolenie powinno być, czy 

nie. Także w tej chwili trwa cała procedura, związana z ewentualnym zalegalizowaniem tej 

samowoli budowlanej. Oczywiście kwestie środowiskowe muszą być tutaj poprowadzone, jak 

należy. Wpłynął wniosek Przedsiębiorstwa Drogowo - Mostowego o przeprowadzenie takiego 

postępowania. My oczywiście w ramach swoich zadań wystąpiliśmy do Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach, do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Białymstoku                 

i Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie Regionalny Zarząd Gospodarki Wodnej 

i oczekujemy teraz na stanowisko,  później będzie wydawana decyzja. Prezydent przypomniał 

też, że na wcześniejszej sesji Rady Miejskiej, radny zaproponował powołanie specjalnego 

zespołu radnych, którzy zajmowaliby szeroko rozumianą problematyką środowiska, 

problematyką zieleni, czystym powietrzem w naszym mieście. Prezydent zadeklarował wsparcie 

i uczestnictwo w posiedzeniach takiego zespołu. 

Prezydent odniósł się również do poruszonej przez radnego kwestii Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego.  Powiedział, że nie bardzo rozumie – z jednej strony „Klub Prawa  

i Sprawiedliwości” chce zamknąć tą sprawę, aby nie funkcjonowała ona w przestrzeni miejskiej. 

Następnie radny mówi, że złożył wniosek o odwołanie obecnej Pani Dyrektor ze stanowiska. 

Prezydent więc nie wie, czy radni chcę, żeby ten Ośrodek normalnie funkcjonował, realizował 

swoje zadania bez zbędnego medialnego szumu. Zaapelował, aby pozwolić tym nauczycielom 

realizować właściwie ich obowiązki pracy z tymi dziećmi z niepełnosprawnością. Oczywiście 

pochyli się nad złożoną petycją, ogłosi konkurs na dyrektora tego Ośrodka, we właściwym 

czasie.  

 

Karolowi Kornelukowi odpowiedział, że nasze służby - Komenda Miejska Policji i Straż 

Miejska, często przemieszczają się na trasie, na której znajduje się wspomniana wiata 

przystankowa – ulicą Sportową, ponieważ nieopodal zlokalizowany jest Ośrodek Wspierania 

Osób Nietrzeźwych. Uważa, że służby powinny zwrócić uwagę na to, kto przesiaduje na tym 

przystanku. Służby miejskie zwrócą na to uwagę.  

Odpowiadając Annie Ruszewskiej powiedział, że w kwestii basenu przy Szkole Podstawowej 

nr 10 rozmawiał w dniu dzisiejszym z Panią Dyrektor tej szkoły. Poprosił, aby pomimo pandemii 

w jakiś sposób skomunikowała się z nauczycielami, szczególnie nauczycielami wychowania 

fizycznego, z rodzicami i aby przedyskutowali tą kwestię w społeczności szkolnej. Zadeklarował 

również, że po panującym lockdownie z chęcią posłucha głosu szkoły i jeśli będzie taka potrzeba, 

o co wnosiła radna, zorganizuje takie spotkanie. Wstępne koszty remontu tego basenu szacowane 
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są na kwotę 7 200 000 zł. Natomiast koszty adaptacji tego basenu na salę sportową, salę 

gimnastyczną to jest 3 800 000 zł. 

W odpowiedzi na zapytanie Anny Gawlińskiej, czy są planowane podwyżki dla pracowników 

oświaty powiedział, że budżet na obecny rok został już uchwalony. Nie ma w nim środków na 

podwyżki, już to postanowiliśmy. Natomiast na spotkaniu z  dyrektorami szkół Prezydent 

poprosił, aby rażące dysproporcje, które występują w naszych placówkach oświatowo-

wychowawczych, zgłaszać. Jesteśmy w trakcie analizy. Widzimy, że trochę oszczędności mamy 

po Pracowniczych Planach Kapitałowych, ponieważ zainteresowanie tym programem jest bardzo 

słabe. Trochę oszczędności jest i skierujemy je do tych szkół, gdzie właśnie jest pełne 

uzasadnienie do tego, żeby jednak kilka złotych podnieść wynagrodzenia dla tych pracowników, 

którzy zarabiają najmniej.  

Jeśli chodzi o maseczki - faktycznie, dostaliśmy dyspozycję, aby z Agencji Rezerw 

Materiałowych wydać wszystkim mieszkańcom maseczki, po 4 sztuki maseczek na osobę.  

Te maseczki jeszcze do nas nie dotarły, ale kiedy dotrą,  rozdysponowane zostaną w Ośrodku 

Sportu i Rekreacji na poszczególne jednostki, przedsiębiorstwa, spółki, organizacje 

pozarządowe. Żadne ewidencje w tym zakresie nie będą prowadzone, nie będzie też żadnych 

pokwitowań, ani tworzenia kolejnej bazy danych, kolejnego rejestru.  

Prezydent poinformował również, że została podjęta decyzja o stworzeniu masowych punktów 

szczepień. W tej chwili funkcjonują te populacyjne punkty szczepień, których mamy  

w Suwałkach kilkanaście. Z tego dokumentu, który wyszedł z Kancelarii Prezesa Rady 

Ministrów wynika, że mamy w kwietniu otrzymać około 7 milionów dawek szczepionki, wobec 

tego chcemy zwiększyć moc szczepienia, czyli stworzyć również te masowe szczepienia.  

Te punkty szczepień masowych mają być zorganizowane przez samorząd, oczywiście z udziałem 

medyków. Chcielibyśmy, żeby oczywiście jak najwięcej mieszkańców naszego miasta, jak 

najszybciej mogło skorzystać z tego szczepienia. 

 

Prezydent odniósł się także do zapytania Jarosława Kowalewskiego, dotyczącego zaopatrzenia 

naszych harcerzy w lokale.  Powiedział, że ZHP borykał się z tym problemem bardzo długo – 

trwały rozmowy w tym zakresie, starania. Prezydent znalazł dla nich lokal 

w Ośrodku Żeglarskim nad Zalewem Arkadia. Niedługo po tym, drugi związek harcerzy ZHR 

wystąpił także w tej samej kwestii. My, jako Miasto, chcemy dbać o wszystkich harcerzy i tutaj 

na tyle, na ile możemy to oczywiście te nasze skromne zasoby udostępniamy. Zresztą harcerki 

korzystają z naszych obiektów i problemu nie ma. Pismo ZHR zostało skierowane nie tylko do 

Prezydenta, ale również i do Biskupa Ełckiego Jerzego Mazura i do Wojewody Podlaskiego. 

Wojewoda, jako przedstawiciel rządu w terenie, dysponuje budynkami w naszym mieście. 

Miasto z kolei dysponuje tym, czym dysponuje. Oczywiście jeżeli będzie konkretne 

sprecyzowanie potrzeb przez ZHR, mamy do swojej dyspozycji wolne lokale użytkowe tutaj 

niedaleko zlokalizowane, chociażby na Waryńskiego, które ewentualnie można byłoby 

przekazać. Prezydent nie chcę ani preferować, ani dyskryminować określonego rodzaju 

harcerstwa. Natomiast chciałby, aby wszyscy harcerze uczestniczyli w życiu naszego miasta, 

życiu szeroko rozumianym. 

 

Kamilowi Klimkowi odpowiedział, że jak najbardziej popiera edukację dzieci i młodzieży  

w kwestii ochrony środowiska. Powinniśmy pokazywać im, że musimy dbać o zieleń. 

Rozpoczynając od przedszkola, a akurat w naszych przedszkolach funkcjonuje bardzo dużo 
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fajnych inicjatyw edukacyjnych, za co należą się ogromne podziękowania. Oczywiście trzeba 

ten temat jeszcze rozwijać. 

Odnosząc się do zgłoszonego problemu tworzącej się w dużych ilościach makulatury, związanej 

z posiedzeniami komisji i sesji Rady Miejskiej odpowiedział, że jak najbardziej, ponownie 

proponuje radnym zakup tabletów lub innego sprzętu elektronicznego. Radni korzystaliby z tego 

sprzętu, który byłby przecież na majątku miasta.  

Prezydent zaapelował też, aby obszerne materiały w postaci programów, sprawozdań 

przekazywane były radnym w formie elektronicznej.  

 

Kończąc swoją wypowiedź Prezydent poinformował, że Suwałki ponownie nie znalazły się  

na liście szczęśliwych samorządów, którym zostały przyznane środki finansowe z rządowego 

funduszu inwestycji lokalnych. Prezydent rozmawiał w tej kwestii i z Posłem Zielińskim  

i z Wojewodą Paszkowskim. Niestety w naszym województwie to czynnik polityczny po prostu 

dzieli te finanse. Nie tylko te, ale również wiele innych. Prezydent nie chce, aby mieszkańcy 

naszego miasta byli tak traktowani, byli pomijani przy podziale środków państwowych, 

rządowych, publicznych, które przecież pochodzą z naszych podatków. To my, wszyscy, 

składamy się na budżet państwa, na budżet naszego miasta.  

 

Ad pkt. 44 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Przewodniczący, kończąc XXX sesję Rady Miejskiej podziękował przybyłym  

za uczestnictwo w obradach, a radnym za aktywny udział. Poinformował, że najbliższa sesja 

Rady Miejskiej planowana jest na dzień 28 kwietnia 2021 r.  

 

Przypomniał również radnym o konieczności złożenia oświadczeń majątkowych według 

stanu na dzień 31 grudnia 2020 r.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

                   Przewodniczący 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

               Zdzisław Przełomiec 

 

 

 

Protokół sporządziła:                                                        

Emilia Jankowska 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


